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سخنی با سخنگو 

علی بهادری جهرمی 14 اردیبهشت امسال به هرمزگان سفر کرد 
و سری هم به دانشگاه فرهنگیان زد تا با تشکلات دانشجویی این 
استان دیدار و گفتگو کند . در اعتراضات پاییز 1401هم او بود که 
به نمایندگی از دولت دربرخی  دانشگاه ها حاضر می شد تا نشان 

دهد که اهل تعامل و گفتگوست .
در  در مسائل مختلف  را  مباحثه  باید  دولت گفت:   سخنگوی 
دانشگاهها تقویت کنیم تا بتوانیم از بستری منطقی و تخصصی 
به مسائل بپردازیم.در این سفر هم که بواسطه آغاز اردوی راهیان 
پیشرفت تدارک دیده شده بود ، اقای سخنگو در پاسخ به سئوالات 
دانشجویان مطالبی را مطرح کرد که قابل تأمل و البته و نقد 
و بررسی است )مشروح سخنان وی در صفحه 6همین شماره  
نشریه آمده است (.جناب سخنگو در ابتدای نشست  بر تعامل 
و گفتگو در بستر منطق تأکید کرد اما در پاسخ به سئوالات این 

رویه را رعایت نکرد .
ماحصل فرمایش بهادری جهرمی یا همان داماد بندرعباس این 
بود که بیکاری ، تورم ، مشکلات حوزه خودرو ،محرمانگی آمار 
بانک مرکزی و هرچه ضعف در کشور وجود دارد به کسانی بر 
می گردد که طرفدار مذاکره بودند ، به مجلس که لوایح دولت 
را معطل کرده یا رد نموده است ، به تفکر دولتمردان قبلی که 

اعتقادی به احداث پتروشیمی و توسعه صنایع نداشتند و...و..... 
ادامه صفحه 6

سرمقاله

به قلم: سردبیر

شمار  به  هرمزگان  استان  لنگه  بندر  شهرستان  کیش  بخش  توابع  از  هندورابی 
می رود. این جزیره حدود ۲۳ کیلومتر مربع مساحت دارد و ارتفاع آن از سطح دریا 
در بالاترین نقطه خود به حدود 4۵ متر می رسد؛ هیچ گونه بلندی و کوهی در این 
جزیره مشاهده نمی شود و سطح آن کاملا هموار است. در سال 1۳۸۹ شمسی، به 
دستور رئیس جمهوری وقت، جزیره هندورابی به محدوده منطقه آزاد کیش الحاق 

شد تا گردشگری در آن رونق بیشتری یابد.
مورخان بر این باور هستند که در زمان استعمار مناطق جنوبی ایران به دست 
پرتغالی ها، یعنی از سال 1۵0۲ تا 164۸ میلادی، آن ها هندورابی را به یکی از 
امروزه می توان  تبدیل کردند.  بازرگانی مهم خود  نظامی و همچنین  پایگاه های 
بقایایی از ساختمان های قدیمی متعلق به پرتغالی ها را در بخش هایی از جزیره 

مشاهده کرد. 
هنگام جنگ جهانی اول، اقوام مهاجر، هندورابی را به  عنوان قشلاق خود انتخاب 
کردند؛ آن ها در آن زمان زندگی خود را با ماهیگیری و دامداری سپری می کردند. 
خرابه های روستاهای الدورات و الصراه از جمله بناهای به  جا مانده از همین اقوام 

مهاجر است.
در اسناد تاریخی دو دلیل برای نام گذاری هندورابی آمده است. در این اسناد، از 
جزیره هندورابی با نام ابرون یاد می شود. با این حال، هلندی ها در سال 164۵ 
دارد که  احتمال  رو،  از همین  این جزیره گذاشتند.  را روی  نام هورن  میلادی، 

این دو نام در گویش مردم و در گذر زمان، به هندورابی تغییر پیدا کرده اند. از 
سوی دیگر و بنابر افسانه ای قدیمی، عاشق و معشوقی به نام هند و رابی به این 
جزیره سفر می کنند تا باقی زندگی خود را در آنجا بگذرانند و از  آن زمان،  این 
الدورات  تاریخی  یافته است. در کنار روستاهای  نام هندورابی شهرت  به  جزیره 
و الصراه، قبرستانی قدیمی وجود دارد. در این قبرستان علاوه بر ساکنان ایرانی 
جزیره، پرتغالی ها نیز به خاک سپرده شده اند. به همین دلیل، این قبرستان به 
نام قبرستان پرتغالی ها نیز شهرت دارد. در قبرستان هندورابی، هیچ نام و نشانی 
روی قبرها به چشم نمی خورد؛  اما از ظاهر قبر، جنسیت فرد داخل آن  مشخص 

می شود؛ روی قبر آقایان یک سنگ و روی قبر بانوان،  دو سنگ وجود دارد. 
در این جزیره روستایی به نام هندرابی به چشم می خورد که معدود جمعیت این 

جزیره را در خود جای داده است. 
روستایی با خانه های سنتی و اغلب از جنس سنگ و گچ و البته تعدادی خانه 
و  ابتدایی  مدرسه  خود  دل  در  که  آرام  روستایی  امروزی.  مدرن  شده  بازسازی 
فروشگاه کوچکی را جای داده است و مردمان آن اغلب به زبان عربی صحبت می 
کنند. در کنار این روستا بازمانده های دو روستای دیگر به نام های الدورات و 
الصراۀ به چشم می خورد. روستاهایی که بقایای آن ها نشان از تمدن های دور 

در این دیار دارند. 
و  خود  نبردهای  برای  پایگاهی  را  جزیره  این  پرتغال  ارتش  دور  های  سال  در 
به  ها همچنان  آن  های  خرابه  آثار  که  بوده  کرده  زندگیشان  برای  سکونتگاهی 
چشم می خورد.مسجد تک مناره اهل سنن در این جزیره، تنها مسجدی است 
که به شیوه های سنتی ساخته شده است. این مسجد زیبا گنجایش تمام اهالی 
جزیره را دارد و با سیمان و خاک ساخته است. با این وجود، همچنان حال و هوای 

سنتی و بافت تاریخی خود را حفظ نموده است.
بناهای قدیمی جیره که مربوط یه حیات جزیره است و بسیار اهمیت  از دیگر 
دارد، آب انبار قدیمی جزیره است. آب انباری که آب باران را برای مصرف اهالی 
جزیره در خود جمع می نماید. این آب انبار البته، مکمل چاه های آب شیرین 
جزیره است و هنگامی که چاه ها در سال های کم بارش، خالی می شوند، مورد 

استفاده قرار می گیرد. 
سواحل جزیره، از اواسط اسفند تا اواخر خرداد ماه، تبدیل به بستری برای تخم 
گذاری تمام لاک پشت های منطقه می شوند. لاک پشت های کوچک و بزرگ، 
همه ساله به این جزیره می آیند و در آرامش و امنیت جزیره، چاله هایی برای 

تخم گذاری می سازند. بیرون آمدن لاک پشت ها از تخم و سرازیر شدنشان به 
سمت آب، یکی دیگر از اتفاقات محیط زیستی است.

انواع گونه های رنگارنگ ماهی ها را، در زیر آب های این جزیره به هنگام غواصی 
می توان مشاهده کرد. ماهیانی مانند دم زرد، پیکاسو، ملوان، یونیک، جراح ماهی 
و انواع مرجان ها قابل مشاهده هستند. هندورابی خالی از سکنه است. البته نه 

آنچنان که باید. 
تعداد محدودی سکنه دارد اما نه آنقدر که به توان آن را شهر دانست. هندورابی 
برای  از جزایر دیگر خلیج فارس نیست.  به لحاظ توسعه  شهری مثل هیچ کدام 
رفتن به جزیره هندورابی، بهترین و در دسترس ترین راه، سفر دریایی است و از 
چندین مبدا انجام می پذیرد. نزدیک ترین مسیر به هندورابی، از مبدا بندر چیرویه 
از  تا هندورابی را می توان در مدت زمان ۲0 دقیقه طی کرد؛  از چیرویه  است؛ 
بندر لنگه و لاوان نیز می توان با قایق به سمت هندورابی رفت؛ ولی باید مسافت 
از کیش است. در  نیز  به جزیره هندورابی  را پیمود. مسیر دیگر رفتن  بیشتری 
کیش، بلیط های کشتی به مقصد هندورابی در ساعات مختلف در دسترس است 
وقتی نخستین پرتوهای آفتاب از خلیج فارس از دریچه  چادر شما به صورتتان 
می تابد. در حالیکه از ظواهر مدرنیسم هیچ چیز عجیب و غریبی در نزدیکی شما 
وجود ندارد. این تجربه  بکر و منحصر به  فرد تقریباً در هیچ کدام از جزایر خلیج 

 فارس به دست نمی آید  مگر در هندورابی.

هـنـدورابـی جـزیـره ای بـی بـدیـل 

اکـــواریـوم طـبـیـعـی ایـــران
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اوقاف بندرعباس درصدد 
احداث کارخانه فرآوری گیاه 

آلوئه ورا است

مدیر اوقاف و امورخیریه بندرعباس گفت: این 
اداره باتوجه به سطح زیرکشت ۲0 هکتاری 
درصدد  شهرستان  موقوفه های  در  آلوئه ورا 
این گیاه  راه اندازی کارخانه فرآوری  ایجاد و 
حاضر  درحال  افزود:  پویه  محمدعلی  است. 
مطالعه های اولیه ایجاد این کارخانه انجام شده 
و پیشنهاد هم به سازمان اوقاف و امورخیریه 
چون  البته  داد:  ادامه  است.وی  شده  ارسال 
از  محصول  برداشت  میزان  حاضر  درحال 
سطحی که زیرکشت رفته به میزان خوراک 
تا  کرد  صبر  اندکی  بایستی  نیست  کارخانه 
برسد. مطلوب  مقدار  به  برداشت  میزان  به 

اشاره  بندرعباس  امورخیریه  و  اوقاف  مدیر 
کرد: اکنون ۲0 هکتار از زمین های وقفی این 
شهرستان زیرکشت آلوئه ورا قرار گرفته و در 
بازارهای  در  محصول  فروش  نیز  مرحله   ۲
و  اوقاف  هدف  البته  شده  انجام  منطقه ای 
امور خیریه از فعالیت در این زمینه حضور در 
بازارهای صادراتی است.پویه یادآورشد: اکنون 
استان هرمزگان و شهرستان بندرعباس باتوجه 
به سرمایه گذاری انجام شده در موقوفه ها به 
الگویی برای سایر استان ها تبدیل شده است 
که در این زمینه می توان به حضور مدیرکل 
اوقاف و امور خیریه بوشهر در این استان برای 
بررسی سرمایه گذاری انجام شده در زمین های 

موقوفه و الگوبرداری از آن ها اشاره کرد.

یک شی تاریخی هرمزگان 
در فهرست آثار ملی کشور به 

ثبت رسید 
و  گردشگری  میراث فرهنگی،  مدیرکل 
شی  یک  گفت:  هرمزگان  صنایع دستی 
تاریخی استان در فهرست آثار ملی کشور به 
ثبت رسید. محمد محسنی مدیرکل میراث 
فرهنگی و گردشگری هرمزگان  اظهار داشت: 
آل  نقره  سکه  آثار،  ثبت  شورای  جلسه   در 
ثبت  به  کشور  ملی  آثار  فهرست  در  جلایر 

رسید.
وی با اشاره به اینکه این سکه طی کاوش های 
شهر حریره کیش در سال 1۳۹0 کشف شده، 
جلایر  آل  ضربی  )درهم(  نقره  سکه  افزود: 
به قطر ۲۳ میلی متر است که طبق مقایسه 
انجام شده با نمونه های مشابه، با توجه به شکل 
و  بر پشت  نقر شده  ظاهری سکه و عبارات 
روی آن و نیز ذکر نام خلیفه، می توان قدمت 
سکه را مربوط به دوران جلایریان )آل جلایر(/ 
قرن هشتم ه.ق )۸۳۵-۷40( و احتمالاً زمان 
خلافت شیخ اویس بهادر خان )۷۵۷-۷۷6( 

دانست.
محسنی ادامه داد: سکه ها تنها منابع دست 
اولی هستند که حاوی اطلاعات ارزشمندی از 
وضعیت اجتماعی، فرهنگی، دینی و سیاسی 
فرهنگی  میراث  است.مدیرکل  دوره  یک 
هرمزگان تأکید کرد: سکه آل جلایر هم اکنون 
در موزه مردم شناسی خلیج فارس بندرعباس 

نگهداری می شود.

خبر

کنکور یک امر ناعادلانه است

این  در  نیز  هرمزگان  استان  در  فقیه  ولی  نماینده 
دیدار گفت: در نظام آموزش عالی کشور توزیعی که 
در بحث دانشگاه ها اتفاق افتاده یک توزیع براساس 
نیاز استان ها نبوده است.حجت الاسلام و المسلمین 
در  قبلا  هرمزگان  استان  افزود:  عبادی زاده  محمد 
این شرایط نبوده است؛ چند سالی است که دانشگاه 
هرمزگان به لحاظ صنعتی رشد کرده است و شرایط 

بهتری پیدا کرده است. 
باید  دارد،  را  صنعت  و  دریا  مزیت  دو  هرمزگان 
دانشگاه های استان را در این بخش تقویت کرد.امام 
جمعه بندرعباس عنوان کرد: دانشکده کشتی سازی 
و  علوم  دانشکده   و  امیرکبیر  دانشگاه  به   وابسته 
در  باید  هرمزگان  دانشگاه  به  وابسته  دریایی  فنون 
هرمزگان  شوند.  تقویت  رشته ها  گسترش  زمینه 
باید به چشم اندازی برسد که زیر ساخت های اولیه 
دانشگاه علوم و فنون ایجاد شود تا در سال های بعد 
دریایی  فنون  و  علوم  جامع  دانشگاه  تشکیل  شاهد 
کنکور  با  رابطه  در  زاده  باشیم.عبادی  استان  در 
عدالت  اما  است  تساوی  نیز گفت: کنکور  سراسری 

ناعادلانه است به این  نیست. کنکور کاملا یک امر 
دلیل که منابع آموزشی و امکانات آموزشی که در 
سطح کشور توزیع شده عادلانه نیست، از این جهت 
کنکور ناعادلانه می شود وگرنه کنکور فی نفسه اقدام 

خوبی است. 
یک بشاکردی در هرمزگان با منابع محدود باید با 
یک نفر در  استان های مرکزی  با آن  همه امکانات 
نمی توانند  محروم  استان های  کند.  رقابت  منابع  و 
اول  تراز  و  برخوردار  های  دانشگاه  به  را  خودشان 
برسانند و ما همیشه یک فاصله ای با سایر استان ها 
پرورش  و  آموزش  باید  یا  داریم؛  زمینه  این  در 
تقویت کنند  امکانات  و  منابع  لحاظ  به  را  استان ها 
یا تدابیری بیندیشند که استان های محروم سهمی 
داشته باشند.نماینده ولی فقیه در استان هرمزگان 
گفت: استان هرمزگان در بخش آموزش های مهارتی 
با  مقیاس  در  مهارتی  آموزش های  سهم  دارد.  خلا 
استان  در  ویژه  به  است،  کم  بسیار  مباحث  سایر 
این موضوع  است  برخوردار  از صنایع  هرمزگان که 

نیاز به تقویت دارد.

بورسیه دانشجویان به طرح ملی تبدیل شده است 
با  دیدار  در  ظهر  علوم  وزیر  زلفی گل  محمدعلی 
عبادی زاده  محمد  المسلمین  و  حجت الاسلام  
امام  و  هرمزگان  استان  در  فقیه  ولی  نماینده 
سال  یک  مدت  طول  در  گفت:  بندرعباس  جمعه 
تیپ  از  هرمزگان  جامع  دانشگاه  گذشته  نیم  و 
چهار ارتقاء پیدا کرده است و اقدامات شاخصی را 
دانشگاه   این  به عنوان مثال  به ثبت رسانده است. 
جامع  دانشگاه   ۷۷ میان  در   ۷4 رتبه  گذشته  در 
حال  در  که  داشت  را  صنعت  با  ارتباط  لحاظ  از 
حاضر به رتبه سیزدهم ارتقاء پیدا کرده است.وزیر 
بورسیه  طرح  گذشته  سال  در  کرد:  تصریح  علوم 
استان هرمزگان  با همکاری صنایع در  دانشجویان 
اجرا شد و این موضوع به عنوان یک الگوی ملی به 
سایر دانشگاه های کشور تسری پیدا کرد.زلفی گل، با 
اشاره به موقعیت سیاسی و اقتصادی مناسب استان 
اینکه  کرد:  بیان  دانشگاه ها،  توسعه  برای  هرمزگان 
نماینده ولی فقیه در استان هرمزگان یک شخصیت 
دارای  نیز  هرمزگان  استاندار  و  هستند  دانشگاهی 
ارتقاء  و  رشد   در  می تواند  هستند  صنعتی  سابقه 

دانشگاه و صنعت بسیار موثر باشد.
وی خاطرنشان کرد: توسعه و تجهیز آزمایشگاه های 
صنایع  اجتماعی  مسئولیت های  ایفای  و  هرمزگان 
تزریق  دانشگاه  به  را  بزرگی  سرمایه  یک  می تواند 
کند و علاوه بر خلق سرمایه به استان ها و بخش های 
ارائه می شود.وزیر علوم،تحقیقات  دیگر نیز خدمات 
و فناوری با اشاره به لزوم تقویت بعد مهارت افزایی 
توسعه  برنامه  اساس  بر  کرد:  تشریح  دانشگاه ها، 
دانشگاه ها  آموزش های  از  درصد   ۳0 باید  ششم 
 1۸ تا   16 تنها  امروزه  در صورتی که  باشد  مهارتی 
درصد آموزش های دانشگاه ها مهارت محور است که 
وزارت علوم برنامه هایی جدی، برای افزایش این رقم 

در سال های آینده دارد.

بیش از هشت هزار هکتار اراضی جاسک مستعد پرورش میگو است
مدیرکل شیلات هرمزگان گفت: جاسک ظرفیت تولید 
و  دارد  میگو  پرورش  اراضی  هکتار   ۳00 و  هشت هزار 
تولید  ظرفیت  با  تکثیر  مرکز  چهار  شهرستان  این  در 
۸00 میلیون قطعه بچه میگو درحال بهره برداری است. 
راستای  در  فرماندار جاسک  با  دیدار  در  بارانی  مسعود 
شیلاتی  تولیدات  موانع  رفع  و  تعامل  ارتقای  و  توسعه 
پرورش  گروه  هفت  همچنین  افزود:  شهرستان  این 
تن   ۸00 و  پنج هزار  تولید  ظرفیت  با  قفس  در  ماهی 
ماهی در جاسک مجوز فعالیت گرفته اند.وی بیان کرد: 
دسترسی شهرستان جاسک به آب های عمان و آب های 
آزاد باعث شده این منطقه ساحلی در بحث تامین مواد 
از  اولیه کارخانه های تن ماهی و صید در آب های دور 
موقعیت ویژه ای بهره مند شود.مدیرکل شیلات هرمزگان 
تولید، تلاش  در  تسهیل  تولید،  موانع  رفع  بر  ادامه  در 

در راستای ارتقای تولید با بهره گیری و ارتقای تعامل 
همکاری با شیلات جاسک به عنوان محورهای اصلی 
تاکید کرد و گفت: این شهرستان از جایگاه ویژه ای در 
است.بارانی  برخوردار  و کشور  استان  و صیادی  صید 
ادامه داد: بیش از پنج هزار و 100 نفر صیاد با افزون 
بر ۸00 فروند شناور صیادی در جاسک مشغول صیل 
این  در  نیز  جاسک  هستند.رییس شیلات  صیادی  و 
از تخلیه 400 تن صید ماهیان آب های دور  نشست 
دراین شهرستان خبر دادو گفت: تا پایان فصل صید 

پنج هزار تن ماهی صید می شود.علی اصغر زارعی افزود: 
بیشتر صید هدف این شناورها تن ماهیان است که در 
آب های بین المللی و دور از ساحل صید می شوند.وی 
ادامه داد: ماهی های صید شده این شناورها تامین کننده 
مواد اولیه کارخانه های تن ماهی است و به استان های 

مختلف کشور ارسال می شود.رییس شیلات جاسک با 
بیان اینکه در سالجاری 1۵ فروند لنج صیادی آب های 
گفت:  می کنند،  فعالیت  جاسک  شهرستان  در  دور 
تا  به گنجایش سردخانه  شناورهای آب های دور بسته 

۲00 تن در هر دوره 4۵ تا 60 روزه صید می کند.

مهلت یک روزه برای ترخیص 
محموله ۱۱۹هزار تنی برنج از 

بندرشهید رجایی

رئیس  تأکیدات  به  اشاره  با  اسمی  محمد 
در  کشور  کل  بازرسی  سازمان  و  قضائیه  قوه 
تعیین  و  ترخیص  در  تسریع  اهمیت  خصوص 
ورودی  مبادی  از  اساسی  کالاهای  تکلیف 
با  گذشته  روز  در  جلسه ای  برگزاری  از  کشور 
غله  اداره کل  و مسئولان  ناظر گمرکات  حضور 
هرمزگان  مالیاتی  امور  و  بازرگانی  خدمات  و 
بازرسی  محل  در  موانع  رفع  و  بررسی  جهت 
کل استان هرمزگان خبر داد.بازرس کل استان 
مادر  تشریح مشکلات شرکت  هرمزگان ضمن 
مالیات  پرداخت  در  دولتی  بازرگانی  تخصصی 
از محموله های  افزوده 11۹ هزار تن  ارزش  بر 
برنج وارداتی به علت کمبود نقدینگی در بندر 
از  خروج  مجوز  صدور  عدم  و  رجایی  شهید 
سوی گمرک شهید رجایی و همچنین مشکل 
و  خروج  لزوم  بر  محموله ها،  از  برخی  بانکی 
جلوگیری  و  بازار  در  برنج  محموله های  عرضه 
انبارداری  سنگین  هزینه های  پرداخت  از 
نظارت ها  به  اشاره  با  همچنین  کرد.وی  تاکید 
بر  استان  کل  بازرسی  مستمر  پیگیری های  و 
روند تشریفات کالاهای اساسی، طی بازدیدهای 
متعدد اظهار کرد: پیگیری و رفع موانع موجود 
جهت تسریع در تعیین تکلیف کالاهای اساسی 
کل  بازرسی  کار  دستور  در  مستمر  طور  به 
و در صورت مشاهده هرگونه  دارد  قرار  استان 
قصور و تقصیر در این خصوص برخورد قانونی 
لازم انجام خواهد شد.گفتنی است در پایان با 
مسئولین  گردید  مقرر  روزه  یک  مهلت  تعیین 
و  اقدام  محموله ها  ترخیص  به  نسبت  مربوطه 
نتیجه اقدامات صورت گرفته را به این بازرسی 

کل اعلام کنند.

رویداد “دریا ایده” با محوریت 
اقتصاد دریا برگزار می شود

رویداد “دریا ایده” با محوریت اقتصاد دریا برای 
های  آب  پهنه  در  شناور  عرشه  بر  بار  اولین 
رویداد  شود.  می  برگزار  فارس  خلیج  نیلگون 
توسط  دریا  اقتصاد  محوریت  با  ایده”  “دریا 
هسته فناور ایده پردازان هرموز نوین و کارگزار 
فن بازار منطقه ای هرمزگان با همکاری نیروی 
دریایی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی )ندسا(، 
پارک علم و فناوری استان هرمزگان و دانشگاه 
در  شناور  عرشه  بر  بار  اولین  برای  امیرکبیر* 
پهنه آب های نیلگون خلیج فارس برگزار می 
های  ایده  ارائه  برای  فرصتی  رویداد  این  شود. 
شده  عنوان  های  محور  طبق  خلاقانه  و  نوین 
یا  پژوهشی  طرح  کار،  و  کسب  مدل  بصورت 
اجرایی  های  به دستگاه  نوآورانه  پیشنهادهای 
ارزشمند  نقدی  جوایز  برتر  ایده   6 به  و  است 
 ۲۸ و   ۲۳،۲1 رویداد  شد.این  خواهد  تقدیم 
پیش  زمانبندی  جدول  طبق  ماه  اردیبهشت 
رویداد  )آنلاین(،  توجیهی  و  آموزشی  رویداد 
آنلاین(  و  )حضوری  ها  طرح  داوری  و   ارائه 
تقدیر  و  شناور  روی  بر  تشریفاتی  مراسم  و 
شود. می  برگزار  برتر  های  ایده  صاحبان  از 
این  در  و شرکت  نام  ثبت  مندان جهت  علاقه 
www.hmstp. رویداد می توانند به آدرس

ir/4022-2 مراجعه کنند.

مشکلی در تامین گاز ال پی جی وجود ندارد 
منطقه ای  نفتی  فرآورده های  عامل شرکت پخش  مدیر 
هرمزگان گفت: هیچ مشکلی در تامین گاز ال پی جی 
شرکت های مولد در استان وجود ندارد. ، احمد سالاری 
فر مدیر عامل شرکت پخش فرآورده های نفتی منطقه 
ای هرمزگان در پاسخ به پیگیری مشکل توزیع گاز مایع 
در میناب و بروز صف های گسترده مردم برای تأمین 
کپسول در این شهر گفت: هیچ مشکلی در تامین گاز 
ال پی جی شرکت های مولد در استان وجود ندارد. وی 
افزود: براساس تبصره 14 قانون ابلاغی شورای اسلامی 
خانوار  سرپرستان  بین  مایع  گاز  الکترونیکی  بر  تکلیف 
است و در شهرستان میناب و شهرستانهای تابعه منطقه 
ای هرمزگان تکلیف شده است که به صورت غیر برخط 

خانوار  سرپرستان  مشخصات  و  ملی  کد  اول  نوبت  در 
دریافت شود . 

به گفته سالاری فر شهروندان در نوبت بعدی به سامانه 
 newtejaratasan.niopdc.ir آدرس  به  سدف 
مراجعه و مشخصات سرپرستان خانوار را ثبت کنند. وی 
ازای هر سیلندر گاز  به  این که قیمت مصوب  بیان  با 
تومان  و۵00  هزار  کارتخوان ۲۲  دستگاههای  روی  بر 
است و امکان گرفتن اضافه پرداختی از سرپرستان خانوار 
نیست، تأکید کرد: سهمیه هر ماه برای سرپرستان خانوار 
44 کیلوگرم معادل 4 سیلندرگاز پخت و پز است. گفتنی 
است استقبال سرد مردم از خرید انشعاب گاز در مناطق 
مختلف شهری در هرمزگان سبب شده تا همچنان تقاضا 

برای کپسول بالا باشد و مردم بدلیل گرانی انجام لوله 
سرمایه  این  به  خوشی  روی  عملا  گاز،  انشعاب  کشی 

گذاری هنگفت وزارت نفت نشان نمی دهند.
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پلمب 3776 واحد صنفی متخلف
 در کشور پلمب شد

حکومتی  تعزیرات  سازمان  برنامه ریزی  و  نظارت  معاون 
کشور گفت: از اسفند 1401 تا ابتدای اردیبهشت، سه هزار 
و ۷۷6 واحد صنفی متخلف در کشور پلمب شد. احمد 
جعفری نسب در مراسم تودیع و معارفه تعزیرات حکومتی 
استان هرمزگان گفت: قرارگاه گشت ویژه نظارت در سراسر 
کشور تشکیل شده که وظیفه آن نظارت مستمر بر بازار و 
برخورد با متخلفان به ویژه درموضوع گرانفروشی، احتکار 
و عرضه خارج از شبکه کالا است.جعفری نسب افزود: از 
۸ اسفند 1401 تا 4 اردیبهشت امسال 1۵۳ هزار و 4۵۲ 
گشت بازرسی از واحدهای صنفی داشتیم که در نتیجه 
این بازرسی ها ۳ هزار و ۷66 واحد پلمب شده است. در این 
مدت گروه های گشت واحدی، حدود 4۵ درصد افزایش 

داشته است.
معاون نظارت و برنامه ریزی سازمان تعزیرات حکومتی با 
اشاره به اینکه تعزیرات یک مجموعه دادرسی محور است، 
برخورد  ضابطه ای  بدون  گرانفروشی  گونه  هر  با  افزود: 
کاری  اولویت های  از  یکی  گفت:  نسب  می شود.جعفری 
در استان هرمزگان مقابله با قاچاق سوخت است که گروه 
ویژه ای برای این کار در نظر گرفته شده است. از ابتدای 
که  داشته ایم  بازرسی  هرمزگان ۷46  در  تاکنون  امسال 
بیشتر تخلفات گران فروشی، تقلب، احتکار و کم فروشی 
تعزیرات  سازمان  برنامه ریزی  و  نظارت  است.معاون  بوده 
بازرسی ها 400 پرونده تخلف  این  برای  حکومتی گفت: 
تشکیل شده است.در پایان این مراسم کیومرث حسنپور به 
عنوان مدیر کل جدید تعزیرات حکومتی هرمزگان معرفی 
تعزیرات  سابق  کل  مدیر  ممیزی  مرتضی  زحمات  از  و 

حکومتی هرمزگان قدردانی شد.

توقیف ۲ خودروی متخلف حامل ماهی 
حلوا سیاه در سیریک

آبزیان شیلات هرمزگان  منابع  یگان حفاظت  سرپرست 
گفت: یگان حفاظت منابع آبزیان شیلات استان در فصل 
ممنوعیت صید حلوا سیاه در محور شهرستان جاسک به 
سیریک، ۲ خودروی متخلف حاوی این نوع آبزی را توقیف 

کرد.
سروان مهرداد رامش جان با اشاره به اینکه مبارزه با صید 
غیرمجاز برای حفظ و حراست از منابع آبزی که به عنوان 
حفاظت  یگان  وظایف  از  می شود  محسوب  ملی  ثروت 
به  افزود: وارد کردن هرنوع خسارت  آبزیان است،  منابع 
ذخایر آبزیان به عنوان ثروت ملی طبق قانون حفاظت و 
بهره برداری از منابع آبزی جمهوری اسلامی ایران ممنوع 
است.رامش جان تصریح کرد: برابر اعلام پایگاه حفاظت 
منابع آبزیان شیلات سیریک، گشت خودرویی آن پایگاه 
ایست و  آبزی در  از خودروهای حامل  بازرسی  در طرح 
بازرسی »بریزیک« محور شهرستان جاسک به سیریک 
باهمکاری عوامل پاسگاه ایست و بازرسی انتظامی بریزک 
را  شده  کشف  ماهی های  همراه  به  یادشده  خودروهای 
توقیف کردند.سرپرست یگان حفاظت منابع آبزیان شیلات 
هرمزگان اظهار کرد: گشت دریایی پایگاه حفاظت منابع 
کامل  تجهیزات  دریافت  ضمن  کوهستک  بندر  آبزیان 
توقیف ۲ دستگاه خودرو به همراه ماهی های کشف شده 
به میزان 4۸4 کیلوگرم را توقیف و پرونده تشکیل و به 
مرجع قضایی ارجاع شد. وی ادامه داد: تلفن ۳۳۳۳14۳4 
ستاد یگان حفاظت از منابع آبزیان شیلات هرمزگان برای 
دریافت هرگونه اخبار و اطلاعات در راستای صید، صیادی 
و مقابله با صید غیرمجاز به صورت شبانه روزی پاسخگوی 

مخاطبان این حوزه است.

خبر

قربانی شدن راننده نیسان حامل سوخت 
قاچاق در هرمزگان

فقره  یک  وقوع  از  هرمزگان  استان  راه  پلیس  رئیس 
سوخت  حامل  نیسان  خودرو  دستگاه  دو  بین  تصادف 
قاچاق در محور میناب ـ سیریک و جان باختن راننده 

خودرو در این حادثه خبر داد. 
گفت:  خبرنگاران  جمع  در  نیکبخت   مهدی  سرهنگ 
بامداد شنبه گزارش یک فقره تصادف در محور میناب 
فوریت های  به مرکز  ـ سیریک حوالی روستای کرپان 

پلیسی 110 اعلام شد.
وی افزود: با حضور مأموران پلیس راه و عوامل انتظامی 
حامل  سایپا  وانت  دستگاه  یک  شد  مشخص  محل  در 
سوخت قاچاق دچار واژگونی، که منجر به حریق خودرو 

شده است.
در  داشت:  اظهار  هرمزگان  استان  راه  پلیس  رئیس 
نیسان  خودروی  راننده  شد  مشخص  اولیه  بررسی های 
سرعت  علت  به  را  خودرو  کنترل  حامل سوخت،  وانت 
بالا و ناتوانی راننده در کنترل وسیله نقلیه به دلیل حجم 
زیاد سوخت قاچاق در قسمت بار از دست داده و منحرف 
برخورد  و  سوخت  بالای  حجم  به  توجه  با  و  می شود 
وانت نیسان دچار حریق می شود.نیکبخت با بیان اینکه 
هیچگونه تعقیب و گریزی توسط مأموران صورت نگرفته 
است، گفت: علت این تصادف از سوی کارشناسان پلیس 
راه، عدم توانایی در کنترل وسیله نقلیه ناشی از تخطی از 
سرعت مطمئنه از سوی راننده خودرو تشخیص داده شده 
است.این مسئول انتظامی با بیان اینکه متأسفانه براثر این 
کرد  فوت  خودرو  داخل  در  نیسان  راننده  سوزی  آتش 
که با همکاری عوامل آتش نشانی اطفاء حریق انجام و 
جسد متوفی به سردخانه انتقال شد، اظهار کرد: رانندگان 
این خودرو ها برای فرار از قانون با سرعت بالا مسیر ها را 
برای مقصدی که بجز تباهی دنبال ندارد طی می کنند 
می شوند. ناگواری  و  تلخ  حادثه های  بروز  به  منجر  که 
رئیس پلیس راه استان  تصریح کرد: خودرو های شوتی 
از  بسیاری  و  تردد می کنند  بالا  بسیار  با سرعت  عمدتا 
آن ها از مسیر های فرعی برای دورزدن پلیس در جاده ها 
استفاده کرده و لذا زمانی که در سطح جاده های اصلی 
قرار می گیرند، بدلیل شرایط روحی و اضطراب حاکم بر 
جسم و روح آنان، عملا تعادل خودرو را از دست می دهند 

و فاجعه در نزدیکی هر خودروی شوتی است.

بندرعباس  در  پراید  با  موتورسیکلت  تصادف 

یک فوتی برجای گذاشت
برخورد یک دستگاه موتورسیکلت با پراید در جاده جمال 
گذاشت. سرهنگ  بر جای  فوتی  یک  بندرعباس  احمد 
بر  گفت:  هرمزگان  راه  پلیس  رئیس  نیکبخت  مهدی 
اثر تصادف یک دستگاه موتورسیکلت با خودروی پراید 
در  گذشته  شب  که  بندرعباس  احمد  جمال  جاده  در 
ورودی شهرک مروارید رخ داد، راکب موتورسیکلت به 
علت وارد شدن ضربه به سر، در دم جان باخت.سرهنگ 
نیکبخت علت وقوع این حادثه را حرکت خلاف جهت 

موتورسیکلت عنوان کرد.

خبر

رهایی  از  هرمزگان  دادگستری  کل  رئیس 
۲ نفر از زندانیان محکوم به قصاص با تداوم 
پویش "به احترام امام رئوف می بخشم" در 
در  قهرمانی  مجتبی  داد.  خبر  استان  این 
این باره گفت: این ۲ محکوم به جرم قتل 
عمد منتظر اجرای حکم قصاص بودند که 
دادستان  مشترک  همکاری  و  پیگیری  با 
دادستان  و  دادگستری  رئیس  و  جاسک 
عمومی و انقلاب میناب، اولیای دم با استناد 
به عفو و رأفت اسلامی و در قالب پویش "به 
رضایت  می بخشم"  )ع(  رئوف  امام  احترام 
خود را اعلام نموده و به این زندانیان حیاتی 

دوباره بخشیدند.
وی تصریح کرد: با اعلام رضایت اولیای دم 
در خصوص این دو محکوم به قصاص، تعداد 
زندانیان محکوم به قصاصی که تاکنون در 
نتیجه اجرای پویش »به حرمت امام رئوف 
از  هرمزگان  استان  در  می بخشم«  )ع( 

مجازات رهایی یافته اند در مجموع به 4 نفر 
رسیده است. 

)ع(  رئوف  امام  احترام  »به  مردمی  پویش 
می بخشم« به همت ستاد ملی صبر با هدف 
ارتقاء میانجیگری و گسترش فرهنگ صلح 
و سازش از پنجم اسفندماه 1401 همزمان 
امام  سیدالشهدا  حضرت  ولادت  سالروز  با 
حسین )ع( آغاز شده و تا 11 خرداد 140۲ 
و خجسته میلاد با سعادت حضرت امام رضا 

)ع( ادامه خواهد یافت.
شعب تعزیرات صنفی برای جلوگیری از 

تخلف اصناف افزایش یابد
مجتبی قهرمانی در مراسم تودیع و معارفه 
تأکید  ضمن  استان  این  تعزیرات  مدیرکل 
حفظ  و  اصناف  تخلف  از  جلوگیری  بر 
حقوق مصرف کنندگان و تولید کنندگان، 
گفت: باید شعب تعزیرات صنفی در استان 
به  مربوط  مسائل  به  سریعاً  تا  یابد  افزایش 
شود.قهرمانی  رسیدگی  مختلف  اصناف 
افزود: از ابتدای امسال در هرمزگان ۹ تیم 
بازرسی متشکل از قضات دادسرا، تعزیرات، 
اتاق اصناف و جهاد کشاورزی و صمت برای 
رصد بازار تشکیل شده که نتایج بسیار خوبی 
داشته است.وی گفت: این تیم ها تاکنون از 
در  که  کرده اند  بازرسی  صنفی  واحد   1۲۹
نتیجه آن، ۷۳ تخلف ثبت شده و این نشان 

می دهد که بازار وضعیت مناسبی از لحاظ 
نداشته است.رئیس کل دادگستری  نظارت 
کشور،  کنونی  شرایط  در  افزود:  هرمزگان 
اولویت اصلی حل مشکلات اقتصادی است و 
این نقش تعزیرات را بیشتر می کند.قهرمانی 
نظارت ها  با وجود همه  گفت: در هرمزگان 
و تمهیدات اندیشیده شده متأسفانه روزانه 
تن سوخت  میلیون  تا ۵  نیم  و  دو  حداقل 
قاچاق  تومان  میلیارد   ۵۵ تا   ۳۵ ارزش  به 
می شود. روزانه حدود ۲ هزار دستگاه نیسان، 
قاچاق  استان  از مناطق مختلف  را  سوخت 
می کنند که ضرر اقتصادی و اجتماعی زیادی 
دادگستری  کل  دارد.رئیس  هرمزگان  برای 
کردن  عملیاتی  خصوص  در  هرمزگان 
نیز  و گمرکات  بنادر  در  قانونی  سامانه های 
گفت: شرکت های فعال در بندر شهید رجایی 
باید در سامانه های قانونی لینک ایجاد کنند تا 
بشود بر عملکردشان نظارت داشت.قهرمانی 
افزود: در بازرسی از ۵۲ شرکت فعال در بندر 
شهید رجایی مشخص شد تنها 1۲ شرکت 
عملیات قانونی را ثبت کرده اند که برای ۲۹ 
شرکت که از آنها بازرسی شده با توجه به 
ماده 6 مکرر ۲ قانون مبارزه با قاچاق کالا و 
ارز تا یک چهارم موجودی انبارهایشان یعنی 
چیزی در حدود یکهزار و 600 میلیارد تومان 

پیش بینی جریمه شده است.

با تداوم پویش به احترام امام رئوف می بخشم:

رهایی ۲ زندانی محکوم به قصاص

پسر 1۸ ساله ساکن میناب با خالی کردن 
حساب جاماندگان سهام عدالت، پنج میلیارد 
ریال به جیب زد. این جوان که در طی یک 
تحت  جعلی  پیامک  ارسال  با  گذشته  ماه 
به  عدالت  سهام  جاماندگان  ثبت نام  عنوان 
شماره تلفن های مختلف، شهروندان را دام  
میناب  شهرستان  در  می کرد  گرفتار  خود 
از  شاکی  نفر   1۵ تاکنون  شد.  دستگیر 
هرمزگان شناسایی شدند که از حساب مالی 
این افراد حدود ۵ میلیارد ریال برداشت شده 
روی  بر  کلیک  از  پس  مالباختگان   است. 
و  هدایت  جعلی  صفحات  به  مذکور  لینک 
روی  بر  بدافزاری  نصب  موجب  ناخواسته 
گوشی شان شده بودند . آن ها  لحظاتی پس 
مبلغ  پرداخت  و  کارت  رمز  واردکردن  از  
موجودی  برداشت  پیامک های  با   ثبت نام، 
هرمزگان  فتای  پلیس  شدند.رئیس  روبرو 
مراجعه  پی  در  گذشته  ماه  اینکه  بابیان 

تعدادی از شهروندان به پلیس فتا  استان و 
طرح ادعایشان مبنی بر وصول پیامک با سر 
شماره شخصی در قالب ثبت نام جاماندگان 
سهام عدالت، پرونده اولیه تشکیل و موضوع 
کارشناسان  کار  دستور  در  ویژه  به صورت 
انجام  از  پس  گفت:  گرفت  قرار  فتا  پلیس 
شاکیان  که  شد  مشخص  اولیه  تحقیقات 
پیامکی حاوی لینک جعلی با عنوان ثبت نام 
که  کرده  دریافت  عدالت  سهام  جاماندگان 
نهایتا منجر به سوءاستفاده از حساب آن ها  و 
واریز و برداشت  از حساب بانکی  شده است. 
ادامه  در  افزود:  بهمنی  احسان   سرهنگ 
تحقیقات مشخص شد که متهم این پرونده 
آلوده و  لینک  پیامک حاوی  ارسال  از  پس 
دسترسی به پنل پیامک گوشی شهروندان 
و نیز اخذ اطلاعات کارت بانکی قربانی ، اقدام 
به برداشت از حساب های آنان می کردند.وی 
با اشاره به اینکه این متهم با دسترسی به 
اطلاعات کاربران بیش از پنج میلیارد ریال 
از حساب شهروندان برداشت کرده بود یادآور 
شد: متهم پس از اجازه کاربر به نصب نرم افزار، 
بدافزاری بانام سهام عدالت در دستگاه قربانی 
اطلاعات دستگاه  اجرا می شود که طی آن 
کاربر به سرور مهاجم ارسال و مجرم با ایجاد 
دسترسی به پیامک های دریافتی و همچنین 
دسترسی به تمام مخاطبین اعمال مجرمانه 

خود را دنبال کرده و از این طریق می تواند 
علاوه بر دسترسی به رمزهای پویا به منظور 
خالی کردن حساب بانکی، پیامک جعلی را 
به تمامی مخاطبان قربانی ارسال کند.به گفته 
رئیس پلیس فتای هرمزگان پسر 1۸ ساله 
که فکر نمی کرد به دام قانون بیافتد توسط 
تیم عملیاتی پلیس فتا استان دستگیر شد. 
وی در بازجویی های اولیه همه چیز را انکار 
 کرد اما با مشاهده مستندات و ادله دیجیتال 
جمع آوری شده توسط پلیس ضمن پذیرش 
بزه انتسابی پرده از چگونگی اقدامات مجرمانه 
خود برداشت.رئیس پلیس فتای هرمزگان به 
شهروندان توصیه کرد: هنگام دریافت پیامک 
عجله نکنید و به شماره فرستنده توجه کنید، 
اگر پیامک از شماره شخصی و حاوی لینک 
بود، بدون شک پیامک جعلی و کلاه برداری 
است و به هیچ وجه روی لینک موجود کلیک 
نکنید و این را هم به یاد داشته باشید که 
مخصوص  شماره  سر  با  معتبر  پیامک های 

ارسال می شوند.
سرهنگ بهمنی گفت: کاربران می تواننددر 
مشکوک،  موارد  هرگونه  مشاهده  صورت 
موضوع را از طریق سایت پلیس فتا بهآدرس 
WWW.CYBERPOLICE.IR

شماره  یا  و  مردمی  گزارش های  بخش 
0۹6۳۸0 گزارش دهند.

هکر ۱8 ساله  حساب جاماندگان سهام عدالت را خالی می کرد

تلاش  پر  و  خدوم  پاکبانِ  اسماعیلی  علی 
اثر سانحه  بندرعباسی در حین خدمت و در 
تصادف جان به جان آفرین تسلیم کرد.شهردار 
که  شدیم  مطلع  متاسفانه  افزود:  بندرعباس 
همکار عزیزمان مرحوم شادروان علی اسماعیلی 
در حین خدمت بر اثر سانحه دلخراش تصادف 
آسمانی شده و دیگر در جمعِ ما نیست.مهدی 

نوبانی با بیان اینکه امیدواریم تلاش و کوشش 
شبانه روزی آن مرحوم برای شهروندان رحمت 
تصریح  گرداند،  حالش  شامل  بیشتر  را  الهی 
مظلومانه  که  پاکبانانِ  شهیدگونه  فوت  کرد: 
در حین انجام خدمت و عمدتاً بر اثر تصادف 
بزرگ  خانواده  کند،  می  تسلیم  را  خود  جان 
شهرداری بندرعباس را اندوهگین کرده است.

وی با اشاره به اینکه یقیناً مجموعه شهرداری 
بندرعباس در کنار خانواده مرحوم اسماعیلی 
خواهد بود و ضمن اعلام همدردی با ایشان، 
خود را شریک این مصیبت می دانیم، عنوان 
کرد: شغل پاکبانی یکی از خدمت های صادقانه 
و با شرافت است که افراد شاغل گمنام مانده و 

نبودشان به شدت احساس می شود.

تصادف مرگبار پاکبان بندرعباسی در حین  خدمت
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تابستان امسال قطعی برق  
برنامه ریزی شده اعمال نمی شود

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق هرمزگان 
گفت: با اجرای طرح های تشویقی و مدیریت 
مصرف، تابستان امسال قطعی های برنامه ریزی 

شده اعمال نمی شود.
محمد کریمی بیان داشت: امسال هرمزگانی ها 
ساعت  کیلووات  هر  ازای  به  می توانند 
گذشته،  سال  به  نسبت  ماه  در  صرفه جویی 
به  اشاره  با  بگیرند.وی  پاداش  تومان  هزار   ۲
افزایش دمای هوا و مصرف برق، تصریح کرد: 
اوج مصرف در 1۳ اردیبهشت رخ داد و مصرف 
رسید.کریمی  مگاوات   ۸1۵ و  هزار  به  برق 
مدت  به  نسبت  برق  مصرف  اینکه  بیان  با 
است،  یافته  افزایش  پارسال ۵ درصد  مشابه 
خاطرنشان کرد: اوج مصرف برق در هرمزگان 
بین ساعت 1۳ تا 1۸ است.مدیرعامل شرکت 
توزیع نیروی برق هرمزگان با اشاره به اینکه 
با شست و شوی به موقع و نصب سایه بان 
بر روی کولرها می توان حدود ۳0 درصد در 
هزینه های برق صرفه جویی کرد، عنوان کرد: 
هرمزگان ۷۵۷ هزار مشترک برق دارد که ۸۲ 

درصد از آنها در بخش خانگی هستند.

هرمزگان میزبان هیئت عمانی خبر

با استقبال رسمی استاندار هرمزگان، وزیر حمل و نقل 
و ارتباطات و فناوری اطلاعات عمان در صدر هیئتی 
عالی رتبه وارد بندرعباس شد. با استقبال رسمی مهدی 
المعولی  استاندار هرمزگان سعید بن حمود  دوستی 

وزیر حمل و نقل و ارتباطات و فناوری اطلاعات عمان 
در صدر هیئتی عالی رتبه از مقامات اقتصادی عمان 
جمله  از  هرمزگان  ظرفیت های  از  بازدید  منظور  به 
بندر شهید رجایی و برگزاری نشست مشترک وارد 

بندرعباس شد.
استاندار هرمزگان در بدو ورود هیئت در گفت وگو با 
وزیر حمل و نقل و ارتباطات و فناوری اطلاعات عمان 
کشور  دو  میان  جانبه  دو  همکاری های  بر گسترش 
دوست و همسایه ایران و عمان تاکید کرد. دوستی 
با اشاره به ظرفیت های عظیم هرمزگان برای سرمایه 
گذاری، خواستار توسعه روابط اقتصادی میان دو کشور 
شد. استاندار هرمزگان با تاکید بر اینکه بندر شهید 
رجایی ظرفیت مناسبی برای گسترش همکاری های 

دو کشور در حوزه بندری است گفت: از سرمایه گذاری 
استقبال  هرمزگان  در  عمان  کشور  اقتصادی  فعالان 
به  گذاری  سرمایه  نوع  هر  تسهیل  آماده  و  می کنیم 
ویژه در حوزه بندری و گردشگری برای سرمایه گذاران 

عمان هستیم. 
وزیر حمل و نقل و ارتباطات و فناوری اطلاعات عمان 
نیز با تاکید بر روابط عمیق و دو جانبه ایران و عمان، 
و  اقتصادی  روابط  توسعه  برای  کشور  این  آمادگی 
تجاری با ایران را اعلام کرد. سعید بن حمود المعولی 
با اشاره به سفرهای هیئت های عمانی به ایران، افزایش 
این سفرها را ناشی از عزم جدی این کشور در جهت 
افزایش مراودات اقتصادی با جمهوری اسلامی ایران 

برشمرد. 

صدور ۲0هزار پیش پروانه ی 
ساختمانی برای نهضت ملی مسکن 
ضرورت  راستای  در  گفت:  بندرعباس  شهردار 
سرعت بخشی به اجرای طرح نهضت ملی مسکن 
و خانه دار شدن شهروندان، شهرداری به حدود 
۲0 هزار واحد مسکونی پیش پروانه ساختمانی در 
کوتاهترین زمان ممکن صادر نموده است. مهدی 
نوبانی در جلسه علنی شورای شهر بندرعباس که 
با دستورکار طرح بازآفرینی بافت های فرسوده و 
سکونتگاههای غیر رسمی و اجرای مصوبه جدید 
طرح تفصیلی شهر بندرعباس طرح نهضت ملی 
تفاهمنامه  کرد:  بیان  بود،  شده  برگزار  مسکن 
حمایتی  طرح های  در  ساختمانی  پروانه  صدور 
صرفا جهت عملیاتی نمودن قانون جهش تولید 
مسکن و خانه دار شدن مردم است و شهرداری 
بخشیدن  سرعت  راستای  در  نیز  بندرعباس 
و  راه  اداره  با  ای  سازنده  تعاملات  این طرح،  به 
شهرسازی ،فرمانداری و استانداری هرمزگان دارد.
شهردار بندرعباس گفت: تحول و پیشرفت شهر 
در گرو تعاملات بین دستگاه های اجرایی میسر 
می شود و ما در مجموعه شهرداری برای رشد، 
پیشرفت و توسعه شهر بندرعباس از تمام ظرفیت 
ها استفاده می کنیم.نوبانی در ادامه تصریح کرد: 
راستای  در  مشترک  تخصصی  تیم  میبایست 
صدور پایان کار به ساختمان های شهرک پیامبر 
اعظم تشکیل شود تا مشکلات حوزه شهرسازی 
حل شود.شهردار بندرعباس در بخش دیگری از 
سخنان خود با بیان اینکه امیدواریم سند مالکیت 
آرامستان، پارکها و... هر چه زودتر به شهرداری 
مالکیت  اسناد  اگر  داشت:  اظهار  شود،  واگذار 
ترمینال مسافربری جدید به شهرداری واگذار شود 
ما می توانیم با انتخاب سرمایه گذار خوب این 

پروژه را به سرانجام برسانیم.

خبر

درصدی   ۵4 پیشرفت  به  اشاره  با  کمالی"  "حمید 
روند احداث ساختمان مرکز داده بندر شهید رجایی 
افزود: طبق قرار داد، زمان اجرای آن 1۸ ماه است و 
ساختمان  این  اجرایی  عملیات  می شود  پیش بینی 
این  ادامه داد:  اتمام برسد.وی  به  تا اسفندماه 140۲ 

ذخیره  و  سایبری  فضای  ایجاد  هدف  با  ساختمان 
اطلاعات به صورت یکپارچه در راستای حفظ امنیت، 
حفظ اطلاعات و لزوم رعایت استانداردهای پدافند 
مقررات حفظ  و  الزامات  رعایت  ضرورت  غیرعامل، 
امنیت اطلاعاتی، نگهداری و پشتیبانی از سرویس های 

تحت شبکه های اینترنتی درحال ساخت است. 
معاون مهندسی و عمران اداره کل بنادر و دریانوردی 
شهید  بندر  داده  مرکز  ساختمان  گفت:  هرمزگان 
رجایی با ۲ هزار و ۳0 متر زیربنا و ۷.۳۵ متر ارتفاع 
اصلی  فضای  مترمربع   ۳۲0 شامل  طبقه  یک  در 
 ۳4۵ الکترومغناطیس،  شیلد  حفاظت  با  داده  مرکز 
مترمربع فضای جنبی و خدماتی مرکز داده، یک هزار 
و ۳۵ مترمربع فضای اداری، ۲۵0 مترمربع ساختمان 
تأسیسات مرکز داده و ۳۳0 مترمربع محوطه داخلی 

ساخته خواهد شد.  
همچنین  ساختمان  این  برای  کرد:  اضافه  کمالی 
فعالیت های متنوعی از جمله اتاق کنترل، اتاق سرور، 
ژنراتورها، تأسیسات خنک سازی، انبار سخت افزار، اتاق 
UPS و Battery backu، اتاق نگه داری از وسایل 
اطفای حریق و اتاق مدیریت شبکه درنظر گرفته شده 
»فناوری  پیشرفت  و  توسعه  اینکه  بیان  با  وی  است. 
دیجیتال« و به تبع آن »فناوری رایانه« در چند دهة 
اخیر نقش به سزایی در تحول این حوزه  داشته  است، 
شهید  بندری  مجتمع  نیز  منظور  همین  به  گفت: 
رجایی بر آن است ساختمان دیتاسنتر که مشتمل بر 
سیستم های کامپیوتری و اجزای مرتبط مانند وسایل 
ارتباطات از راه دور و سیستم های ذخیره در آنجا مستقر 

می شوند، احداث کند.

بهره برداری از ساختمان مرکز داده بندر شهید رجایی تا پایان سال 

مدیر درمان اداره کل تامین اجتماعی هرمزگان، از تلاش برای راه اندازی مرکز 
آی.وی.اف در بیمارستان خلیج فارس با هدف خدمات به زوج های نابارور خبر 
داد. مایش تبیین قانون جوانی جمعیت در حوزه درمان با حضور، اکبری مدیرکل 
تامین اجتماعی هرمزگان، دکتر مومنی مدیریت درمان تامین اجتماعی استان، 
درویشی مدیرکل بانوان و خانواده استانداری هرمزگان و عامری معاون امور 
جوانان اداره کل ورزش و جوانان هرمزگان و دکتر زهرا عابدی دکتری حرفه ای 
مامایی برگزار شد غلامعباس مومنی در این آیین اظهارداشت: به خاطر دارم 
زمانی که کودک بودم طی سال های ۵4 و ۵۵ در دیوارها و تلویزیون تبلیغ 
کم کردن جمعیت  می شد و همین تبلیغات و مانع زایی ها در مقابل فرزند آوری 
موجب شده است که در مسیری قرار بگیریم که در آینده ای نزدیک مجبور 
شویم به مانند اروپایی ها گدایی جمعیت کنیم.مومنی ادامه داد: بحران جمعیت 
با سخن گفتن و برگزاری همایش های مختلف حل و فصل نخواهد شد چنانچه 
امروزه همه معترفند که خروجی بسیاری از جلسات صفر است از این بابت باید با 
کارهای عملی و برداشتن مواجع، مردم را به فرزندآوری تشویق کنند.وی افزود: 
بانوان منبع اصلی پرورش نسل هستند و باید امور برای آن ها تسهیل شود؛ 
مادامی که ما دم از بحران جمعیت و لزوم فرزندآوری می زنیم اما در محل کار 
سخت گیری ها را بر بانوان افزایش می دهیم و آن ها را در شیفت های سنگین به 
کار می گیریم، اتفاق مثبتی رخ نخواهد داد، وضعیت کاری بانوان باید سبک تر و 
مناسب تر باشد و دغدغه هایشان نیز کاهش پیدا کند.مدیر درمان تامین اجتماعی 
هرمزگان در ادامه گریزی نیز به مشکل ناباروری و نازایی در جامعه زد و گفت: 

هزینه درمان ناباروری امروزه بالغ بر 40 میلیون تومان است و همین امر باعث 
می شود بسیاری از زوج ها نتوانند به سمت درمان کردن خودشان بروند در همین 
تا خدمات درمان  با حمایت های استاندار هرمزگان، در تلاش هستیم  راستا 
ناباروری رایگان را در استان به مردم شریف ارائه کنیم. مومنی تصریح کرد: اولین 
گام برای تلاش در این حوزه، شناسایی زوج های نابارور و رسیدن به آمار دقیق 
جهت برنامه ریزیِ عملیاتی است، که این فرایند را در بیمارستان خلیج فارس آغاز 
کرده ایم هر چند که طبق آمار دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان، استان دارای ۲ 
هزار و ۵00 زوج نابارو است اما در تلاشیم که این آمارها دقیق تر شود.وی با بیان 
اینکه مقدمات راه اندازی یک مرکز آی . وی .اف در بیمارستان خلیج فارس فراهم 
شده است، گریزی به کودکان تحت تکفل سازمان بهزیستی در شیرخوارگاه ها 
هم زد و گفت: می توان به افراد نابارور توصیه کرد که  از این ظرفیت نیز استفاده 
کنند البته این مسئله منجر به افزایش جمعیت نمی شود  اما بازدهی جمعیت 
را بالا می برد.مدیر درمان تامین اجتماعی هرمزگان، با بیان اینکه حدود نیمی 
از مردم استان بیمه شده ی تامین اجتماعی و خدمات گیرنده از مراکز درمانی 
تامین اجتماعی هستند، تصریح کرد: یکی از افتخارات ما در مدیریت درمان این 
بود که در سال گذشته بدون هیچ گونه جابه جایی در سیستم مدیریتی سازمان 
، مدیریت درمان  رتبه اول کشوری را کسب کرد.مومنی با اشاره به اجرای طرح 
هرمزگان سالم در سطح دستگاه های اجرایی جهت شناسایی بیماری های مزمن، 
خاطرنشان کرد: به زودی چندین درمانگاه در شهرهای حاجی آباد، بندرخمیر، 

پارسیان و دشتی راه اندازی خواهد شد.

بحران جمعیت با همایش های بی نتیجه حل نمی شود 

رئیس اورژانس پیش بیمارستانی هرمزگان از کمبود آمبولانس در استان خبر داد و گفت: از ۳00 دستگاه آمبولانس موجود در استان تنها 1۲0 دستگاه عملیاتی است و مابقی 
یا مستعمل هستند و یا کمبود قطعه دارند.محمود حسین پور رئیس اورژانس پیش بیمارستانی هرمزگان در جمع خبرنگاران اظهار داشت: در سال گذشته بالغ بر ۳۵۲ هزار 
تماس تلفنی با مرکز 11۵ داشتیم که به نوعی می توان گفت در هر ساعت 40 تماس با این مرکز وجود داشته است.وی افزود: متاسفانه از این تعداد تماس ۹۸ هزار و ۵۵0 
تماس مزاحم تلفنی بوده که بار مضاعفی بر سیستم می گذارد و همکاران را خسته می کند، این در حالی است که در مجموع تماس های گرفته شده تنها ۵۷ هزار تماس به اعزام 
نیروهای اورژانس منجر شده و نشان می دهد حدود دو برابر تماس به کمک واقعی، مزاحم تلفنی داریم.رئیس اورژانس پیش بیمارستانی هرمزگان گفت: این مسئله نیازمند 
فرهنگ سازی است، مسئله مهم حفظ و نجات جان انسانها است و نباید مزاحمت تلفنی برای اورژانس وجود داشته باشد، با توجه به تعداد زیاد مزاحمت پروسه اقدام قضایی 
هم زمان بر بوده و عملی نیستوی در ادامه با تاکید بر اینکه کمبود نیرو در اورژانس و جذب نیرو در خردادماه تصریح کرد: بیشترین مجوز استخدام به هرمزگان داده شده چرا 
که وزراتخانه هم به این نتیجه رسیده کمبود نیروی انسانی داریم، ما ۲۹0 مجوز استخدام برای پایگاه های اورژانس داریم که آزمون آن خردادماه خواهد بود و امیدواریم نیروی 
ماندگار و بومی جذب شود.حسین پور در خصوص مسئله مهم کمبود آمبولانس در استان گفت: در سطح استان در مجموع ۳00 دستگاه آمبولانس وجود دارد که تنها از 
این تعداد 1۲0 دستگاه عملیاتی است و مابقی یا مشکل قطعه دارند و با مستعمل هستند.وی افزود: ورود آمبولانس به کشور با چالش هایی روبرو است امسال قرار است شاهد 

وارد شدن آمبولانس به کشور باشیم که در این صورت سهیمه مناسبی به استان تخصیص می یابد.

کمبود شدید آمبولانس در هرمزگان



سال بیست ودوم . شماره 745 چهارشنبه. 20 اردیبهشت ماه 51402 با رسانه ها 

فقر و بیکاری عوارض جرائم سازمان یافته 

اقتصادی است 

روزنامه اطلاعات بر تفاوت برخورد با مجرمان طبقه بالای جامعه 
و پایین جامعه تاکید کرده و نوشته است :به طور سنتی بین 
مجرمان یقه سفید )وابسته به طبقه بالای جامعه( با مجرمان 
برای  بوده اند.  قائل  تمایز  فرودست(  طبقه  )مجرمان  آبی  یقه 
نمونه اعتقاد بر این است که انگیزه مجرمان یقه آبی از سرقت، 
نیازهای مالی آنان است، در حالی که انگیزه مجرمان یقه سفید، 
طمع و زیاده خواهی است. یقه آبی ها با قربانی به صورت انفرادی 
روبرو می شوند در حالی که یقه سفید ها خیلی اوقات به صورت 
سازمان یافته اعمال مجرمانه ای مانند اختلاس، تقلب در بیمه و 
سرقت های گسترده سازمانی را انجام می  دهند. بی تردید جرائم 
اقتصادی که در سطح گسترده صورت می گیرد، از نظر صدماتی 
که به جامعه تحمیل می کند با جرائم مالی انفرادی مانند سرقت 
قابل مقایسه نیست. از دست رفتن سرمایه اجتماعی )اعتماد مردم 
به حکومت(، نزول اقتصاد و فقر و بیکاری از عوارض مستقیم 
نوبه خود مشکلات  به  است که  اقتصادی  جرائم سازمان یافته 
شدید مالی برای مردم پدید می آورد و زمانی که راه چاره ای در 
دسترس مردم نباشد، بخشی از آنان رو به اعمال خلاف قانون 
از جمله سرقت و زورگیری می برند.این روزنامه در پایان تاکید 
کرده است: بین جرائم کلان اقتصادی با جرائم مالی مانند سرقت 
و یا پرخاشگری و ضرب و جرح، با مسائل روانی ارتباط نزدیک 
وجود دارد. اگر می خواهیم مردم احساس امنیت روانی کنند، 
میزان سرقت و ضرب و جرح و پرونده های اختلافات زناشویی 

باید کاسته شود و آنگاه جرائم کلان اقتصادی را باید محو کرد.

توقیف یک فروند لنج  به علت کشف حجاب در 

جزیره هرمز

فارس :پس از ابلاغ طرح عفاف و حجاب از سوی وزارت کشور و 
دستگاه قضایی ، رزمایش فرهنگی عفاف و حجاب و جهاد تبیین با 
محوریت امر به معروف و نهی از منکر در جزیره هرمز  با همکاری  
دفتر امام جمعه هرمز، سپاه سیدالشهداء پاسگاه انتظامی  و پایگاه 
های مقاومت بسیج آغاز شد.این برنامه با حضور ۸ گروه آمرین 
به معروف و نهی از منکر در سطح محلات هرمز به مدت یک ماه 
برگزار می شود.به گفته حجت الله سالاری فرمانده سپاه هرمز، 
اگر بتوانیم امر به معروف و نهی از منکر را با زبان نرم و روش 
مناسب در جامعه شکل دهیم، بهترین راه پیشگیری و مقابله 
با بدحجابی است.سرگرد سالاری با بیان اینکه عفاف و حجاب 
مختص خانم ها نیست، گفت: مردان هم باید وضعیت ظاهری 
خود در عبور و مرور در جامعه را رعایت کنند ولی متأسفانه چهره 
و پوشش برخی مردان در جامعه مناسب نیست.همچنین از هرمز 
خبر رسیده که یک فروند لنج باری متخلف به علت کشف حجاب 
برخی بانوان سوار بر آن در سواحل جزیره هرمز توقیف شده است.

این لنج صیادی که به صورت غیر قانونی مبادرت به تفریح دریایی 
تعدادی گردشگر بصورت مختلط بی حجاب و هنجارشکنی کرده 
بود، توقیف شد. این اقدام با دستور مقام قضایی صورت گرفته 
است. در بیان جزییات این توقیف نیز آمده که این لنج باتوجه 
به اینکه مجوز آن فقط صیادی بود بصورت غیرقانونی تعدادی 
گردشگر را بصورت مختلط و با پوشش نامناسب و زننده جهت 
تفریح دریایی سوار کرده بود که تعدادی از خانم ها بدون پوشش 

مناسب در حال شنا و... بودند که توقیف شد.

خبر

حامد طالبی:

 با پرایوت نامبر تهدید شدم 

اجتماعی  های  شبکه  دبیر  حامدطالبی،   : ثانیه  چند 
را  او  خلجی  سپهر  که  داد  خبر  امروز  ایران  روزنامه 

تهدید کرده است. 
منیبان، حامد طالبی، دبیر شبکه های اجتماعی روزنامه 
ایران  خبر داد که سپهر خلجی، رئیس شورای اطلاع 
رسانی دولت با خط تلفن پرایوت نامبر )بدون شماره( 
به دلیل یک کامنت اینستاگرامی با او تماس گرفته و او 

را تهدید کرده است.
ساعتی بعد مجددا دبیر روزنامه ایران توئیتی زد مبنی 
بر اینکه چند مدیر دولتی با او تماس گرفته اند و از او 
خواسته اند تا توئیت خود علیه سپهر خلجی را حذف 

کند.
ایران  روزنامه  اجتماعی  های  شبکه  دبیر  طالبی  حامد 
نوشت: به جرم پرسیدن یک سوال ساده از آقای خلجی 
پست  کامنت  در  دولت  رسانی  اطلاع  شورای  رییس 
.آقای  شدم  احراج  ایران  روزنامه  از  ایشان  اینستاگرام 

رییسی عزیز کلاهتون رو بذارید بالاتر .

چه لباس هایی برای مردان در ادارات 
ممنوع شد؟ 

به  امر  ستاد  سخنگوی  خان محمدی،  علی  خبرآنلاین: 
اظهار  مردان  حجاب  مورد  در  منکر  از  نهی  و  معروف 
داشت: ما در بحث ادارات شاخص های عفاف و حجاب 

را ابلاغ کردیم. 
مارک ها،  زننده،  لباس های  دولت  کارمندان  گفت:  وی 
آستین کوتاه و لباس های چسبان و شلوارهای کوتاه در 

مورد لباس آقایان است که باید رعایت کنند. 
آن  فرد متخلف طبق  باشد،  این دست  از  مواردی  اگر 
چارچوب و دستورالعملی که مصوب است، درمرحله اول 
تذکر می گیرد و در مرحله دوم در حوزه تخلفات اداری 

مورد بررسی قرار می گیرد.
 سخنگوی ستاد امر معروف و نهی از منکر زدن کراوات 
در ادارات را ممنوع دانست و افزود: . یکی از وظایفی که 
انقلاب فرهنگی در مصوبات 4۲۷ و ۸۲0  شورای عالی 
کشور  در  دولتی  دستگاه های  پوشش  بر  نظارت  داده، 
است و ما تاکید داریم که آن چهارچوب رعایت شود، 
کراوات هم چون از قبل نماد غرب بوده، همان طور که 
مجموعه های  در  معمولا  بود،  مرسوم  هم  گذشته  در 

دولتی از زدن آن ممانعت می شود.
منظور این نیست که به کسی که کراوات زده، خدمات 
و  دولتی  سیستم  که  است  این  منظور  نشود،  ارائه 
شاخص ها  آن  رعایت  به  موظف  دولت  کارمندهای 
دولتی  مجموعه  در  نمی تواند  دولت  کارمند  و  هستند 
رعایت  را  پوشش  هم خواست  مردم  از  بزند.او  کراوات 
کنند و خاطر نشان کرد : در فضای عمومی هم در مورد 
پوشش اگر مردم هم چارچوب را رعایت نکنند و فرضا 
نسبت  باید  باشد  زننده، چسبان، شلوار کوتاهی  لباس 
به آن اقدام انجام شود اما خیلی کم هستند و زنندگی 

لباس آقایان خیلی هم به چشم نیامده است.

خبر

پرکاس  : سرهنگ مسعود  فارس  ایسنا خلیج 
فرماندهی  مخدر  مواد  با  مبارزه  اداره  رییس 
مرزبانی استان هرمزگان طی درگیری مسلحانه 
با قاچاقچیان مواد مخدر در مرزهای آبی این 
و  اشرار  گلوله  مستقیم  اصابت  اثر  بر  استان 
سرتیپ  رسید.  شهادت  به  مرگ  سوداگران 
استان  مرزبانی  فرمانده  اسماعیلی  بهادر  دوم 
هرمزگان با اعلام این خبر گفت: مرزبانان مبارزه 
با موادمخدر فرماندهی مرزبانی استان هرمزگان 

در راستای مبارزه با پدیده قاچاق مواد مخدر 
و  اشرار  باند  یک  با  فارس  خلیج  آب های  در 
قاچاقچیان مواد مخدر درگیر و در این درگیری 
متاسفانه سرهنگ مسعود پرکاس رئیس اداره 
مبارزه با مواد مخدر مرزبانی استان هرمزگان 
سوداگران  و  قاچاقچیان  گلوله  اصابت  اثر  بر 
آمد.سردار  نائل  رفیع شهادت  به درجه  مرگ 
پس  قاچاقچیان  اینکه  به  اشاره  با  اسماعیلی 
از  تعدادی  شدن  زخمی  و  اولیه  درگیری  از 
اعضای باند از محل متواری شدند خاطر نشان 
کرد: تلاش مرزبانان برای تعقیب و دستگیری 
مرزبانی  دارد.فرمانده  ادامه  باند  این  اعضای 
استان هرمزگان ضمن تبریک و تسلیت شهادت 
این مرزبان شجاع و فداکار با تاکید بر ادامه راه 
شهدا برای دفاع از مرزهای کشور تصریح کرد: 
قطعا انتقام خون این شهید بزرگوار را خواهیم 
شهید  این  خون  گذاشت  نخواهیم  و  گرفت 

پایمال شود.معاون فرهنگی اجتماعی مرزبانی 
و  پاک  پیکر  تشییع  مراسم  گفت:  هرمزگان 
مطهر مرزبان شجاع هرمزگانی سرهنگ شهید 
»مسعود پرکاس«، بعد ازظهر امروز  چهارشنبه 
۲0 اردیبهشت ماه در روستای »زمین سنگ« 
بندرعباس برگزار می شود. وی بیان کرد: مراسم 
از  پرکاس  شهید  مرزبان  مطهر  پیکر  با  وداع 
 ۲0 چهارشنبه  صبح  دقیقه   ۳0 و   ۹ ساعت 
به  خمینی)ره(  امام  میدان  از  ماه  اردیبهشت 
سمت مصلی بزرگ بندرعباس برگزار و پس از 
اجرای مراسم وداع و عزاداری و اقامه نماز ظهر 
و عصر برای خاکسپاری و تدفین به زادگاه این 
شهید در روستای زمین سنگ بخش شمیل 
بندرعباس منتقل می شود. اولادعلی اضافه کرد: 
شهید »پرکاس« ۳۹ سال سن داشت و بیش از 
1۹ سال به خدمتگزاری به مرزنشینان در لباس 

مقدس مرزبانی مشغول بود.

رییس اداره مبارزه با مواد مخدر مرزبانی هرمزگان به شهادت رسید

تجارت جنوب : رئیس اداره ورزش وجوانان 
تنیس  برتر  لیگ  دوره  اولین  بستک گفت: 
روی میز شهرستان بستک که با حضور 6تیم 

از بستک ،گچویه،دهنگ و برکه لاری برگزار 
از مسابقات  دوره  برلس گفت:دراین   . شد 
قهرمانی  مقام  توانست  تیم جنوب بستک 
را بدست آورد.در آخرین بازی از لیگ برتر 
تماشاگران  با حضور پرشور  شهرستان که 
برگزار شد  تیم جنوب بستک توانست با 
نتیجه 4بر 0 حریف خود ریم گچویه الف 
قهرمانی  مقام  به  و  بردارد  رو  پیش  از  را 
دست یابد و تیم های ریم گچویه الف و ریم 
گچیویه ب و تنیس نوین بستک به ترتیب 
مقام های دوم تا چهارم را کسب کردند.در 

اداره ورزش و  برلس رئیس  با حضور  پایان 
جوانان، اعضای شورای شهر بستک ) عابری 
و هوشمند ،کناری( رئیس بانک ملی شعبه 
بستک، اعضای شورای گچویه )ملا احمدی 
رئیس  بستکی  رنجبر   ، گچوئی(  پاسالار  و 
هیئت تنیس روی میز شهرستان و جمعی 
از پیشکسوتان و حامیان تنیس روی میز به 
تیم های برتر کاپ قهرمانی ،مدال ،حکم و 
جوایز نقدی اهدا و در پایان از پیشکسوتان 
و حامیان تنیس روی میز شهرستان تجلیل 

شد.

 جنوب بستک قهرمان لیگ برتر تنیس روی میز بستک شد

 شرق :  احمد علیرضابیگی، نماینده تبریز که 
خودروهای  دریافت  ارتباط  ابهام  مطرح کننده 
گفت  نمایندگان  برخی  توسط  شاسی بلند 
افتاده و مطرح کردم در راستای  اتفاق  آنچه   :
این  است.  بوده  من  نمایندگی  وظیفه  انجام 
و  شده  ایجاد  من  برای  که  محدودیت هایی 
برخوردهای نامناسبی که از سوی همکارانم با 
من می شود، به این دلیل است که تصور می کنند 
با طرح این موضوع ظلمی از سوی من در حق 
آنها اعمال شده است. اما بعید می دانم هیچ هدف 

سیاسی تا این حد ارزش و برتری داشته باشد 
که کسی چنین فضای تنگ و محدودی را به 
جان بخرد. من فقط به وظیفه نمایندگی ام عمل 
کرده ام و وقتی ماجرای استیضاح وزیر صمت 
مطرح شد، استیضاح قبلی در ذهنم تداعی شد 
با  ارتباطی  شده  داده  که  خودروهایی  آیا  که 
پس گرفتن استیضاح وزیر داشته یا نداشته است 
و آیا این بار هم این اتفاق رقم خواهد خورد یا 
خیر؟ این را به عنوان سؤال از هیئت رئیسه مطرح 
کردم. بهتر بود هیئت رئیسه پاسخ مناسبی به 
این سؤال می داد نه اینکه تکذیب های عدیده ای 
 ،۹0 اصل  کمیسیون  مثل  مختلفی  مراجع  از 
سخنگوی  هیئت رئیسه،   ،۹0 اصل  سخنگوی 
هیئت رئیسه، هیئت نظارت بر ر فتار نمایندگان 
و... و دستگاه های قضائی صورت گیرد. من چنان 
آماج حمله قرار گرفتم که گویا معصیت بزرگی 
مرتکب شده ام. اما وقتی در دستگاه قضائی برای 
کردم،  ارائه  را  مستنداتم  و  رفتم  توضیح  اخذ 

آغاز  که  دادم  جامعه  به  را  مستندات  همان 
ناگفته ای  حدیث های  از  بسیاری  باب  بازشدن 
بود که اتفاق افتاده و تازه ملت ایران در جریان 
وقوع  شرف  در  فاجعه ای  چه  که  گرفتند  قرار 
رئیس جمهور  آقای  معلوم شد  تازه  است.  بوده 
و  بودند  کرده  پیش بینی  قبلا  را  موضوع  این 
دستوراتی برای رسیدگی ماجرا داده بودند. لذا 
بعد از اینکه آقای فاطمی امین، وزیر صمت وقت 
نتوانست از مجلس رأی اعتماد بگیرد، بازرس 
ما قبلا روی  اعلام کرد که  ویژه رئیس جمهور 
این موضوع کار کرده بودیم و به نحوی خواست 
که جبران مافات کند. البته آن زمان این سؤال 
جدی مطرح شد که اگر به واقع این اتفاق افتاده 
بود و وزیر صمت هم دوباره رأی اعتماد گرفته 
بود، باز هم حاضر بودند این صحبت ها را مطرح 
کنند یا اکنون که وزیر موفق به اخذ رأی اعتماد 
از  دارند  سعی  است  نشده  مجلس  از  دوباره 

مجلس انتقام بگیرند؟

 نماینده افشاکننده ماجرای شاسی بلندها در مجلس: 

افشاگری ام سیاسی نیست و به وظیفه نمایندگی ام عمل کردم

و  اخیر  اغتشاشات  در  کیهان،  گزارش  به 
قرار  آن  در  همچنان  که  ترکیبی  جنگ  در 
داریم هجمه های جدیدتر و سنگین تری علیه 

روحانیت آغاز شد و مزدوران دشمن که البته 
حمله  چند  با  است،  کم  بسیار  تعدادشان 
علمای  و  طلاب  از  عده ای  به  ناجوانمردانه 
کف جامعه که اتفاقاً از نظر مالی هم از قشر 
متوسط و رو به پایین جامعه هستند، سعی 
کردند به وسیله رسانه های خود دامنه آن را 
گسترش دهند و ترس در دل روحانیت ایجاد 
کنند و به خیال خام خود قشر روحانیت را از 
صحنه دفاع از دین و انقلاب عقب برانند که 
زهی خیال باطل! این روزنامه در پایان نوشته 
دشمنی های  و  هجمه ها  این  همه  با  است: 

سنگین دشمنان حقیر علیه روحانیت، ارتباط 
و علاقه بین مردم و روحانیت نه تنها کم نشده 
برقرار  گذشته  از  قوی تر  و  مستحکم تر  بلکه 
است و علی رغم همه این توطئه ها، دشمنان 
راه به جایی نخواهند برد که اینها مصداق این 
بیت شعر هستند که »ای مگس عرصه سیمرغ 
نه جولانگه توست، ارز خود میبری و زحمت 
بزدلانه  و  حقیرانه  اقدامات  می داری«.این  ما 
دشمنان، قطعا روحانیت را در مسیر خدمت 
بیشتر به دین و مردم مصمم تر و قوی تر خواهد 

کرد.

علاقه مردم و روحانیت بیشتر شده است 
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 مرضیه غلام حسینی - علی بهادری جهرمی سخنگوی دولت در نشست پرسش 
و  دولت  ساله  یک  کارنامه  تشریح  به  هرمزگان،  دانشجویی  تشکلهای  با  پاسخ  و 
فعالیت های دولت سیزدهم در مهار تورم، افزایش تولید خودرو، ایجاد اشتغال و تولید 
مسکن پرداخت. .پیش از سخنان بهادری جهرمی پنج نفر به نمایندگی از تشکل های 
دانشجویی مختلف به پشت تریبون رفته و دیدگاه های خود را بیان کردند.وضعیت 
قاچاق سوخت،  و  اقتصادی، محرومیت های هرمزگان  مردم، شاخص های  معیشت 
پرسش درباره دلیل ادامه حضور مدیران دولت های گذشته در مسئولیت ها و وضعیت 
فرهنگی بخشی از انتقادات این دانشجویان بود و اعلام نارضایتی از کمبودهای دانشگاه 

فرهنگیان نیز حرف مشترک همه آنها بود.
از تدریس در سِندِرک تا سخنگویی دولت

بهادری جهرمی از حضور خود در بندرعباس در هفت سالگی آغاز کرد تا به سال های 
حضور در بشاگرد به عنوان نیروی جهادی به همراه مرحوم والی رسید.سخنگوی دولت 
بازگویی تجربیاتش را با تدریس به عنوان معلم جهادی در منطقه سِندِرک میناب در 
سال هایی که کنکورهای آزمایشی را با اینترنت دیال آپ برگزار می کردند ادامه داد 
و حتی از نگارش و انتشار کتاب خاطرات معلمی خود در این سالها خبر داد.بهادری 
جهرمی پس از همراه کردن دانشجویان با خاطرات حضورش در هرمزگان طی دهه 
های مختلف، به پیشرفت های هرمزگان در این سالها رسید.وی تاکید کرد: با وجود 
مشکلات و کمبودهای غیرقابل انکار وضعیت هرمزگان در این سالها رو به پیشرفت بوده 
است.سخنگوی دولت سیزدهم با نگه داشتن جانب انصاف گفت: تحولاتی که در حوزه 
بهداشت و درمان، آموزش و راه و شهرسازی و دیگر بخش ها دیده می شود عملکرد من 

یا دولت سیزدهم نیست و دستاوردهای نظام است که نمی توان آنها را نادیده گرفت
قدر داشته ها و پتانسیل ها و ظرفیت های مان را نمی دانیم

علی بهادری جهرمی در نشست پرسش و پاسخ با تشکلهای دانشجویی هرمزگان در 
محل دانشگاه فرهنگیان بندرعباس اظهار داشت: ما متاسفانه قدر داشته ها و پتانسیل ها 
و ظرفیت های مان را نمی دانیم، این حرف را بعنوان یک معلم و یک عضو جامعه 
دانشگاهی و نه به بعنوان یک شخصیت دولتی می گویم، ما قدر داشته های خودمان 
را نمیدانیم.وی افزود: یکی از دانشجویان عزیز گفتند مدرک دانشگاه فرهنگیان کم 
ارزش تلقی می شود، به عنوان یک فارغ التحصیل دانشگاه تهران افتخار می کنم فرزندم 
در کلاس یک فارغ التحصیل دانشگاه فرهنگیان تربیت شود و به او اعتماد می کنم.
سخنگوی دولت گفت: سطح علمی دانشگاه را صرفاً استاد آن دانشگاه تعیین نمی کند 
بلکه سطح تعامل میان استاد و دانشجو است که سطح یک دانشگاه را بالا می برد، 
می توان با تعامل مناسب و پرسش گری و خواستن علمی بیشتر می توان سطح علمی 

را ارتقا داد. 
من داماد بندرعباس هستم 

وی تصریح کرد: انقلاب اسلامی در طول دوران خود خدمات زیادی انجام داده و برای 

نمونه نمی توان بندرعباس دهه ۷0 و ۸0 را با بندرعباس کنونی به لحاظ توسعه و 
پیشرفت مقایسه کرد، من داماد بندرعباس هستم و کاملا این شهر را می شناسم و با 
سیر تحول آن آشنا هستم، این پیشرفت ها متعلق به دولت سیزدهم نبوده بلکه خدمات 
انقلاب اسلامی و دولت هایی است که در طول انقلاب فعالیت کرده اند. بهادری جهرمی 
گفت: امکانات رفاهی، خدماتی، آموزشی، درمانی، وضعیت اقتصادی، وضعیت راه ها و 
ساخت و ساز ارتقای قابل توجهی داشته است و با قابل مقایسه با گذشته نیست، بله 
درست است ضعف هایی وجود دارد اما بسیار به آینده کشور امیدوارم و کشور در آینده 

چند سر و گردن از وضعیت امروز بهتر خواهد بود. 
معتقدان به مذاکره مقصر اصلی  مشکلات 

وی ادامه داد: باید نگاه کرد چرا نقاط ضعف وجود دارد و چه شد باید اندیشید نقاط قوت 
چگونه ایجاد شد و چه شد در برخی موارد از جمله سطح علمی، دانش نانو، وضعیت 
پزشکی ارتقا یافتیم و از کجا پدید آمد و نقاط ضعف را هم باید همینگونه تحلیل کرد، 
چرا یک عده می گفتند ما نمی توانیم، چرا یک عده می گفتند دولت متولی مسکن 
نیست و همین نگاه موجب بروز مشکلات در حوزه مسکن امروز شده است. سخنگوی 
دولت گفت: وضعیت نابسامان مسکن حاصل سیاست غلط نباید مسکن بسازیم است، 
عده ای می گفتند نباید پتروشیمی ساخت چرا که اقتصادی نیست و همین امر موجب 
کارآمد شدن تحریم ها شد که نتیجه آن مانع از تبدیل نفت به فرآورده و صادرات آن 
فرآورده بود و اشتغال آفرینی را کاهش داد و حاصل آن نیز ناامیدی جوانان شده است. 
وی اظهار داشت: این افراد اعتقاد داشتند راه حل تمام مشکلات مذاکره است و اگر 
در کشور کمبود آب هم داریم باید از بیرون بیایند و این مشکل را حل کنند و باید 
مذاکره برای تحریم شود این نگاه آثار بدی بر وضعیت اقتصادی امروز ما گذاشته است. 

دولت قبل ظرفیت خودروسازی کشور را به نصف کاهش داد
بهادری جهرمی گفت: در حوزه خودرو در سال ۹0 و ۹1 سالانه بالغ بر 1 میلیون و ۷00 
هزار دستگاه تولید می شد. هم مصرف داخل تأمین میشد و هم بخشی به کشورهای 
همسایه صادر می شد اما این میزان تولید در شهریور 1400 برای حدود 4 سال به زیر 
تولید ۸00 هزار خودرو رسیده بود، یعنی به مدت 4 سال، سالانه حدود ۹00 هزار 
خودرو کمتر تولید شد و از طرف دیگر واردات خودرو را ممنوع اعلام کردند و بازار نیز 
با این اقدامات ملتهب شد. وی ادامه داد: در دولت سیزدهم اما با اقدامات صورت گرفته 
مطابق آمار در اسفند 1401 میزان تولید 1 میلیون و ۳۲0 هزار دستگاه تولید شد که 

نشان می دهد اگر خواستن وجود داشته باشد می توان کار کرد. 
نرخ تضمینی گندم دوبرابر قیمت در دولت گذشته 

سخنگوی دولت با اشاره به اینکه زمانی ما اعلام کردیم در حوزه گندم خودکفا شدیم 
اما با برخی اعمال سیاست ها ناچار به واردات شدیم، ادامه داد: در سال گذشته میزان 
فروش گندم کشاورزان به دولت 60 درصد رشد یافت این افزایش فروش ناشی از یک 
سیاست بود، در مرداد 1400 دولت نرخ خرید تضمینی گندم را ۷ هزار تومان اعلام 
کرده بود و دولت سیزدهم در سال 1401 این نرخ را 1۳ هزار تومان اعلام کرد این امر 

موجب خرید بیشتر گندم از کشاورزان شد. 
یک میلیون شغل ایجاد شد

وی بیان داشت: در سالیان متوالی رشد کشاورزی در کشور منفی بود که سبب افزایش 
بیکاری شد، رشد اقتصادی منفی بود اما در سال 1401 رشدهای اقتصادی منفی و 
تقریبا صفر در حوزه های مختلف نظیر کشاورزی و صنعت، میانگین رشد اقتصادی 
کشور به 4 درصد رسید، رشد اقتصادی کشاورزی ما که سالیان سال منفی بود برای 
اولین بار در سال گذشته مثبت شد و نتیجه آن مطابق آمار وزارت کار که در محضر 

مقام معظم رهبری هم ارائه شد توانستیم سالانه یک میلیون شغل ایجاد کنیم. 
بهادری جهرمی گفت: این نکته به معنی پایان بیکاری نیست، وقتی دولت های قبل 
با سیاست ما نمی توانیم با رشد اقتصادی منفی و با نگاه نمی شود و از ما بر نمی آید، 
و چهار میلیون شغل ایجاد نشده، ایجاد یک میلیون شغل در سال گذشته هم یعنی 
همچنان ۷۵ درصد جستجوگران کار بیکار هستند و افکار عمومی بیکاری بیشتر از 

ایجاد اشتغال احساس می شود اما با همین سرعت و روند فعلی می توان بیکاری و بازار 
خودرو را ملتهب کرد. 

مجلس با مصوبه دولت برای جبران کمبود خودرو مخالفت کرد
وی ادامه داد: در صنعت خودرو 1 میلیون و ۳۲0 هزار دستگاه سال گذشته تولید شد 
و برای رسیدن به 1 میلیون ۷00 هزار دستگاه و جبران این رقم، درخواست واردات 
خودرو نو، واردات خودرو دست دوم و واردات از مناطق آزاد از مجلس داشتیم که 
مجلس دو مصوبه را مغایر قانون اعلام و یا مجمع با آن مخالفت کرد و لایحه عایدی بر 
سرمایه که می توانست کمک کند خودرو به دست مصرف کننده واقعی برسد ۲ سال 

در مجلس خاک خورد. 
چرایی محرمانه اعلام شدن آمار بانک مرکزی 

سخنگوی دولت گفت : یکی از دانشجویان اشاره کردند عدم مهار تورم، دهن کجی به 
فرمایش رهبر معظم انقلاب است، تورم شهریور 1400 طبق آمار بانک مرکزی، ۵۹.۳% 
بود، در حدود ۷0 سالی که بانک مرکزی در اقتصاد ایران این آمار را منتشر می کند، این 
عدد کم سابقه است، بخاطر همین آمدند و قانون تصویب کردند که آمار بانک مرکزی 

محرمانه انتشار آن ممنوع است. 
وی افزود: شاخص تورم بانک مرکزی در پایان اسفند 1401 چهل و شش درصد بوده 
است آیا این بدین معناست که تورم نداریم یا تورم کم است؟ خیر، تورم بالایی هم 
هست اما نشانگر اثر سیاست های اقتصادی دولت سیزدهم در کاهش تورم 60 درصدی 

به تورم 46 درصدی بوده است.
جذب هزار ارشد معلم و دکتر معلم  بعنوان عضو هیئت علمی

بهادری جهرمی گفت: دانشگاه فرهنگیان، دغدغه و اولویت دولت است، ما در گذشته 
از ساختار صحیحی به نام دانشگاه فرهنگیان که ایجاد کردیم حمایت مناسبی نکردیم 
و آنچنان که باید و شاید به آن نگاه نکردیم اما رویکرد دولت سیزدهم، تقویت جایگاه 
دانشگاه فرهنگیان و انحصار جذب معلم از طریق این دانشگاه بوده است.وی تصریح 
دانشگاه  معلم های  و دکتر  معلم  ارشد  هزار  از  بیش  تا کنون  دولت  ابتدای  از  کرد: 
فرهنگیان بعنوان عضو هیئت علمی جذب شده اند و ۳00 نخبه با معرفی بنیان نخبگان 
در دانشگاه فرهنگیان جذب شده اند. حدود ۳00 نفر در سالن دانشگاه فرهنگیان حضور 
داشتند و با وجود جمعیت بیشتر پسران دانشجو، چهار سخنران از پنج نفری که پشت 

تریبون رفتند، از دختران بودند.
بازدید سخنگوی دولت از بزرگترین شرکت کشتی سازی ایران

دبیر و سخنگوی دولت با حضور در مجتمع کشتی سازی و صنایع فراساحل ایران از 
ظرفیت های بزرگ ترین مجتمع کشتی سازی کشور بازدید کرد. علی بهادری جهرمی 
دبیر و سخنگوی دولت در جریان سفر به استان هرمزگان که منظور حضور در جمع 
دانشجویان دانشگاه فرهنگیان و آغاز دور جدیدی از اردوهای راهیان پیشرفت صورت 
گرفت، از مجتمع کشتی سازی و صنایع فراساحل ایزوایکو بازدید کرد.سلمان ضربی 
مدیرعامل ایزوایکو در جریان این بازدید، گزارش کاملی از اقدامات در حال انجام در 
این مجتمع از جمله ساخت و تعمیرات کشتی هایی با سایزها و ظرفیت های مختلف 
کیلومتری غرب  ایراندر ۳۷  فراساحل  و صنایع  ارائه کرد. مجتمع کشتی سازی  را 
شهر بندرعباس واقع شده و در زمینه طراحی، ساخت و تعمیر کشتی های مختلف و 
انواع سازه های دریایی و فراساحلی فعال است. ایزوایکو زیرمجموعه سازمان گسترش 
و نوسازی صنایع ایران مدیریت می شود. در جریان اولین دوره از اردوهای راهیان 
پیشرفت سال 140۲ طی مراسمی با حضور دکتر زلفی گل وزیر علوم، دکتر بهادری 
جهرمی دبیر و سخنگوی دولت، سردار تنگسیری فرمانده نیروی دریایی سپاه پاسداران، 
مهندس دوستی استاندار هرمزگان و  جمعی از مسئولان استانی ، از دکتر سلمان ضربی 
مدیرعامل و نایب رئیس هیأت مدیره ایزوایکو به عنوان یکی از افراد تاثیرگذار و پیشگام 
در برگزاری این اردوها تجلیل و تقدیر شد.لازم به ذکر است مجتمع کشتی سازی و 
صنایع فراساحل ایران سال گذشته بیش از 4000 نفر دانشجو و دانش آموز را در قالب 

اردوهای راهیان پیشرفت پذیرش کرده است.

معتقدان به مذاکره مقصر اصلی  مشکلات 

سخنی با سخنگو
ادامه از صفحه یک ...

طبیعتا راحت ترین کار ممکن معرفی کردن دیگران به عنوان متهم اصلی مشکلات است 
. هنوز به یاد داریم مجلس به جای حفظ جایگاه نظارتی در نامه ای که ۲۲0امضا داشت 
از آقای رئیسی دعوت نموده که در انتخابات کاندیدا شود و  تاکید کردند : "با توجه به 
اینکه شاخص های کلان اقتصادی، صنعتی، اجتماعی و حتی فرهنگی کشور در شرایط 
مناسبی قرار نداشته و به ویژه در حوزه معیشت و زندگی مردم شاهد نابسامانی های جدی 
نظیر تورم و گرانی لجام گسیخته، رکود، کاهش قدرت خرید، بیکاری، افزایش سن ازدواج، 
گسترش آسیب های اجتماعی و بحران هایی چون تعطیلی کارخانه جات و شرکت های 

تولیدی، تزلزل بورس و بازار سرمایه و... هستیم.
 بر این اعتقادیم که از منظر شمولیت شاخص ها و نیز توان اجماع سازی سیاسی و جذب 
آرای اکثریت مردم، جنابعالی نامزد اصلح و اولی به شمار می آیید. لذا ضمن احترام به 
کاندیداها از جنابعالی دعوت به عمل می آوریم . "به عبارتی قاطبه نمایندگان مجلس 
مشکلات کشور را ناشی از تفکرات حاکم بر هسته مرکزی قوه مجریه می دانستند . یا  
زمانی که ابراهیم رئیسی در انتخابات ریاست جمهوری شرکت کرد و خبرنگار صدا و سیما 

از رئیس جمهور سوال پرسید:شما بهانه ای در زمان ریاست جمهوری برای اداره کشور 
نخواهید داشت؟آقای رئیسی گفتند خیر بهانه ای نخواهیم داشت زیرا کشور امکانات 
فراوانی دارد.آن زمان رئیسی گفت، گوشت،مرغ و تخم مرغ چه ارتباطی به تحریم دارد.

رئیسی معتقد بود ۲0درصد مشکلات به تحریم و باقی به سوء مدیریت مربوط است. 
طبیعتا یکدستی حاکمیت بارقه امید را در دل عوام الناس روشن کرد که روند توسعه و 
پیشرفت به سرعت دنبال می شود . مجلس هم به بیشتر وزرا بالای ۲00رای داد تا نشان 
دهد برای استقرار دولت رئیسی  لحظه شماری می کند . هنوز فراموش نکرده ایم که 

جناب رئیس جمهور دستور دادند فقر و گرانی یکساله حل شود . 
ایشان در بهمن 1401بر ایجاد 4میلیون مسکن ، عدم دلاریزه شدن اقتصاد ، ایجاد یک 
میلیون شغل درسال ، کاهش تورم ، تاکید کردند ، اما شرایط به گونه ای پیش می رود 
که نه تنها وضعیت بهبود نیافته بلکه مردم در حوزه معیشت سخت در تنگنا هستند .تورم 
سفره ها را کوچک و کوچکتر کرده ، بحران قیمت خرید و اجاره مسکن بیش از گذشته 
رخ نمایانده ، دلار انگار قصد ثبات ندارد ، هزینه ها ی درمانی ، تحصیلی ، جاری مردم 
با دلار پیوند ناگسستنی یافته است . چه اتفاقی افتاده است که قاطبه نمایندگانی که 

جناب رئیس جمهور را ناجی کشور از مشکلات عدیده معرفی می کردند امروز چه در 
نطق ها و مصاحبه ها و چه در نشست های خصوصی از اقدام خود اظهار پشیمانی می 
کنند ؟  جناب سخنگوی محترم : ای کاش بجای ربط دادن مشکلات به دولتمردان قبلی 
، برخی سوء تدبیرها ، برخی ناکارآمدی ها ، بعضی ناتوانی ها ، قسمتی از معضلاتی که 
امروز با آن دست و پنجه نرم می کنیم  وناشی از کارنابلدی است را مطرح می فرمودید 
. فرمایشات شما در تضاد با نظر اقتصاددانان است که معتقدند :" .  ریشه اصلی تورم و 
کاهش ارزش پول ملی در سو مدیریت، نداشتن برنامه و عدم احیای برجام و لوایح اف 
ای تی اف می دانند. اصلا چرا برخی وزرا یا مدیران در سطح کلان دولت و حتی مدیران 

میانی در استانها برکنار می شوند . 
اگر کارآمد بودند که دلیلی برای کنار گذاشتنشان وجود نداشت .  پاسخهای جناب 
سخنگو قطعا دانشجویان حاضر در این نشست را قانع نکرد . چرا که دانشجو با تحلیل 
منطقی و تخصصی که جنابعالی برآن تاکید اما رعایت نکردید ، ریشه مشکلات را می 
شناسد .مردم بخوبی می دانند کاستی و معضلات چگونه تا این حد پیش رفته اند . دیگر 

زمان انداختن تقصیر به گردن قبلی ها به سر آمده است . 
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ورزش زورخانه ای پیام آور تواضع
 و ایثار است

 ، مظفر خادمی نسب مدیرکل ورزش و جوانان هرمزگان  
اظهارداشت: یکی از میراث به جای مانده از پیشینیان برای ما 
ورزش فاخر باستانی و زورخانه ای است که تلفیقی از ورزش، 
مشق رشادت و رزم آوری و ادب و تربیت اسلامی است.وی 
افزود: " پهلوان " در فرهنگ ایرانی اسلامی جایگاهی سترگ 
دارد و اگر بخواهیم برای آن نمونه ای در فرهنگ غرب بیابیم 
خواهیم دید که وجوه تمایز زیادی دارند چرا که در غرب هر 
چقدر افراد در رزم و ورزش خبره تر می شدند، کبر و غرور 
بیشتری نیز آن ها را فرا می گرفت اما در فرهنگ پهلوانیِ ایران، 
شما حتی اگر قهرمان جهان و قوی  ترین مرد دنیا هم باشید، 
جلوه اش را در " تواضع "  به نمایش خواهید گذاشت.مدیرکل 
ورزش و جوانان هرمزگان، تصریح کرد: ورزش زورخانه ای از 
اخلاق  و  است  بوده  ایثار  و  تواضع، گذشت  آور  پیام  دیرباز 
پهلوانی از چندین هزار سال پیش در جامعه رواج داشته و 
تاکید مستمر بر دارا بودن جمیع صفات و خصال نیکو در یک 

پهلوان از جمله محورهای اصلیِ ورزش باستانی ایران است.

دیدار و گفتگو با دعوت شدگان به سومین 
اردوی انتخابی جودو

به همراه  استان  بانوان  توسعه ورزش  معاون  مرادی  فاطمه 
فاطمه نگهداری رئیس هیات جودو استان از تمرینات جودو 
کاران حاضر در دومین دوره  تمرینات تیم منتخب جودو 
بانوان استان که در محل آکادمی جودو قریب بندرعباس در 

حال دیدار کردند. 
در این دیدار از استاد مصطفی کشاورز و مرضیه کمایی از 

اساتید جودو تجلیل و قدردانی به عمل آمد.
دعوت شدگان به سومین اردوی انتخابی تیم منتخب جودو 
بانوان در رده سنی جوانان و در  وزن 6۳ - کیلو گرم محدثه 
صفی خوانی  از قشم، در وزن ۷0 + کیلوگرم انیس نوروزی از 
بندرعباس،در وزن ۵۷ - کیلوگرم یاسمن ابوطالبی از قشم و 
مرضیه کمائی از بندرعباس، در رده سنی نوجوانان و در وزن 
از قشم، در وزن 44 - کیلوگرم  -۵۲ کیلوگرم مائده فخار 
زینب ره پیما از قشم، در وزن ۵۷ - کیلوگرم یاسمن درویش 
از قشم، در وزن 4۸ - کیلوگرم مبینا پلالک از بندرعباس، 
در وزن ۵۲ - کیلوگرم مبینا کمائی از بندرعباس ،در وزن 
۷0 + کیلوگرم ابستام شاد کامی از بستک، در وزن 6۳ - 
کیلوگرم حنانه سادات محمدی دیبا از بندرعباس، در وزن 
۵۷ - کیلوگرم آمنه آگیش از بستک، در وزن ۷0 - کیلوگرم 
نازنین چشم بشر از بستک، در وزن 4۸ - کیلوگرم بهاره احمد 
زاده از بستک، در وزن ۵۷ - کیلوگرم مرجان جم از بستک، در 
رده سنی نونهالان و در وزن 6۳ - کیلوگرم زهرا کشاورزی از 
بندرعباس ، در وزن 6۳ + کیلوگرم دیانا اقدمی از بندرعباس، 
در وزن 4۸ - کیلوگرم پردیس معصوم بابایی از بندرعباس، در 
وزن ۳6 - کیلوگرم فاطمه پریوش از بندرعباس، در وزن +6۳ 
کیلوگرم نازنین زهرا خندستان از بندرعباس ، در وزن ۳0 - 
کیلوگرم یکتا محمدی از بستک ، در وزن 44 - کیلوگرم یلدا 
محمدی از بستک و در وزن 40 - کیلوگرم آیسل علیپور از 
بندرعباس هستتد که زیر نظر مرضیه کمائی در حال تمرین و 

آمادگی لازم جهت شرکت در مسابقات می باشند.

خبر

زیر ساخت ورزش های آبی در هرمزگان 
مهیا نیست 

هرمزگان  از استان هایی است که چندین سال متوالی، 
میزبان رشته های ورزشی جدیدی چون پدل برد،یوگابرد، 
جایگاه  گذشته،  سال  چندین  است.از  غیره  موج سوارو 
تفریحات آبی برای عموم مردم جنوب افزایش یافته، اما 
را  آن  فعالیت ها  این  برای  مناسب  زیر ساخت های  نبود 
با داشتن خط  به چالش کشیده است. استان هرمزگان 
ساحلی وسیع اما از تفریحات آبی بی بهره است.نوح بی نیاز، 
مؤسس باشگاه ورزش مانگرو گفت : ورزش پدل برد، یک 
مورد  کشورمان  در  تازگی  به  که  آبی ست  مهیج  تفریح 
توجه قرار گرفته است. این فعالیت ورزشی به همراه چند 
یوگابرد  و  سواری  قایق  موج سواری،  مانند:  دیگر  رشته 
جز ورزش های نوظهور در کشور ما هستند که مردم با 
تازگی با آن ها آشنا شده اند؛ اما توانسته اند در این مدت 
رشته  که  زمانی  داشتند؛  توجهی  قابل  استقبال  کم، 
ورزشی پدل برد در بندرعباس آغاز شد، عموم مردم آگاهی 
اما در حال حاضر یکی  از این ورزش نداشتند؛  چندانی 
تفریحات  از  یکی  و  ورزشی  رشته های  محبوب ترین  از 
آبی استان به شمار می رود که افراد می توانند به صورت 
تفریحی و حرفه ای انجام دهند.نبود زیرساخت های مناسب 
این ورزش چالش های بسیاری را برای آن بوجود آورده 
است؛ بخش عظیمی از دردسر ورزش های آبی در شهر 
بندرعباس، نداشتن مکانی مشخص برای فعالیت های آبی 
است. بندرعباس با داشتن خط ساحل وسیع، هنوز جای 
تعیین شده ای برای فعالیت رشته های ورزشی آبی ندارد. 
سرتاسر خط ساحلی بندرعباس خیابان شده و تمام فعالیت 
ما محدود به ساعات خلوت روز یا شب است و در طول 
روز به دلیل سرعت تردد ماشین ها در نوار ساحلی، امکان 

انتقال تجهیزات به ساحل را نداریم. 
یکی دیگر از مشکلات ما نداشتن مسیری ایمن برای ورود 
به دریاست؛ دو پله در فاصله سه کیلومتری نوار ساحلی 
برای ورود به دریا ساخته شده که به دلیل جزر و مد دریا 
لغزنده و خطرناک هستند و امکان استفاده از آنها وجود 
ندارد. از آنجایی که این ورزش ها نیازمند انتقال تجهیزات 
را سخت تر  ما  کار  ایمن،  مسیری  نبود  هستند،  ویژه ای 
سایر  و  پدل برد  ورزشی  بردهای  هرروزه  انتقال  می کند؛ 
در  ماشین ها  تردد  و  آن  بالای  تعداد  کنار  در  تجهیزات 
طول خیابان، کاری سخت و زمانبر است و باعث آسیب 

به تجهیزات می شود. 
با ساخت مکانی مشخص در نوار ساحل می توان از بروز 
اتفاقات خطرآفرین، پیشگیری کرد. تاریکی نوار ساحلی 
برای فعالیت در شب ها؛ عدم روشنایی مناسب در ساحل 
نیز یکی دیگر از دغدغه های ما است که بنا به پیگیری های 
انجام شده ، مقرر شده نورافکن هایی در قسمتی از ساحل 
نصب شود تا شاید اندکی از مشکل روشنایی ساحل برای 
فعالیت در شب را حل کندنوح بی نیاز با توجه به تجربه 
که ساخت  است  باور  این  بر  دریا  از  خود  ساله  چندین 
از  بزرگی  بخش  می تواند  ماسه ای،  ساحل  و  موج شکن 
مشکلات ورزش آبی بندرعباس را حل کند. به گفته او: 
»بخشی از ساحل خواجه عطا که برای بالا کشیدن قایق ها 
با در  افراد به راحتی  از دریا ساخته شده ماسه ای است و 
اما در  وارد دریا شوند؛  نظر گرفتن عمق آب، می توانند 
سایر محل ها یا باید از پله های نامناسب استفاده کرد یا 
از سنگ های کنار ساحل پایین رفت. این کار حتی برای 
شهروندان و گردشگرانی که می خواهند وارد دریا شوند 
نیز اهمیت دارد. می توان با ساخت حوضچه های کوچک 
یا ساحل ماسه ای، بخش بزرگی از مشکلات ورزش های 
آبی را حل کرد تا مردم دغدغه ای نسبت به ورود به دریا 

نداشته باشند. 
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ووشو کاران هرمزگانی قهرمان رقابت های ووشو 
جوانان کشور شدند.تیم ووشو استان هرمزگان 
در رقابت های انتخابی تیم ملی با کسب چهار 
مدال طلا و دو  نقره قهرمان ایران شد. مسابقات 
جوانان قهرمانی کشور و انتخابی تیم ملی به در  

استان فارس به میزبانی باشگاه رنگ فیروزه در 
شیراز برگزار شد و تیم هرمزگان در رده تیمی 
عنوان  قهرمانی را کسب کرد. تیم استان زنجان 
با کسب سه طلا ، یک  نقره و چهار برنز دوم و 
استان مازندران با سه  طلا یک نقره و یک برنز 
به مقام سوم دست یافتند.در این مسابقات برای 
تیم هرمزگان بنیامین تنی سه مدال طلا در فرم 
های نانچوان ، نن دائو و نن گوئن،  امیرحسین 
چرزه در فرم چانگ چوان مدال طلا و در گوئن 
شو مدال نقره و در ساندا امیر پرید  یک مدال 
نقره کسب کردند.نفرات برتر این مسابقات به 
اردوی تیم ملی جوانان ایران دعوت خواهند شد. 
برای تیم هرمزگان در بخش نوجوانان و در ساندا 

در اوزان 4۲ کیلوگرم امین زینلی ،4۵ کیلوگرم 
محمدرضا آماره و ۵6 کیلوگرم کمیل محمدی 
مزرعه ، در تالو نونهالان ، محمد طاها رستم پور 
و کورش چراغی ، در تالو نوجوانان آرتین کمالی 
و حسین دمی زاده ، در بخش  ساندا جوانان، در 
اوزان ۵6 کیلوگرم ایلیا ضمیری ، 60 کیلوگرم 
امین حیادری ، 6۵ کیلوگرم حسین بختیاری 
تالو جوانان  امیر پریده، در  و در ۷0 کیلوگرم 
، بنیامین تنی و امیر حسین چرزه به مسابقات 
خورانی،  جلال  تیم   سرپرست  شدند.  اعزام  
سرمربی عارف رگبار  ، مربیان ساندا ، مهزیار 
محمد نژاد و میثم زاهدی مربیان  تالو، طاهر 

قاسمی و  محمد سلیمان پور بودند.

هرمزگان قهرمان ووشو ایران شد

تیم فوتسال کارکنان استانداری هرمزگان  در 
سومین بازی خود به مصاف کرمان رفت و 

توانست این تیم را شکست دهد. 
استانداری  فوتسال  تیم  حریف  سومین 
هرمزگان نیز کرمانی ها بودند که مصافشان  
شد.تیم  آغاز  بندرعباس  فجر  سالن  در 
برتر  کاملا  مسابقه،  اول  نیمه  در  هرمزگان 
ظاهر شد و توانست با دو گلِ یدالله ذاکری  
حریف را به زانو در بیاورد و به عنوان تیم 
برنده راهی رختکن شود.کرمانی ها نیمه دوم 

را هجومی آغاز کردند و با حملات پی درپی 
تلاش کردند گل های خرده ی خود را جبران 
کنند اما برتری آن ها در میدان دیری نپایید 
و خیلی زود هرمزگانی ها با یک ضد حمله بر 
برتریِ نسبیِ کرمانی ها پایان دادند و حمید 
صادقی گل سوم را نیز به ثمر رساند .دقایقی 
بعد صادقی شماره ۵ هرمزگان، گل چهارم 
را نیز به ثمر رساند تا قبل از پایان نیمه دوم 
مسابقه 0-4 به نفع هرمزگان در جریان باشد.
در پایان تلاش ها و ضد حمله های کرمانی ها 

برای فرار شکست و کاهش اختلاف گل ها 
کارساز نشد و نهایتا تیم فوتسال استانداری 
هرمزگان موفق شد 4 بر 0 کرمان را شکست 

دهد.
هرمزگان   10 شماره  بازیکن  ذاکری  یدالله 
که دو گل نیز به ثمر رسانده بود به عنوان 
سه  شد.دیروز  انتخاب  زمین  برتر  بازیکن 
شنبه نیز تیمهای فوتسال )بوشهر- سیستان 
و بلوچستان( ،)فارس-کرمان(  و)هرمزگان - 

خوزستان( به مصاف هم  رفتند.

تیم فوتسال استانداری هرمزگان با ۴ گل کرمان را بدرقه کرد

هرمزگان  فولاد  بانوان  هندبال  تیم  سرمربی 
گفت: کسب نکردن امتیاز در بازی آخر نیم فصل 
اول گریبانمان را در نیم فصل دوم گرفت و در 
بازی آخر اتفاقی که منجر به صعود ما می شد، 
نیفتاد.فاطمه محمدخانی افزود: تیم های حریف 
خیلی  گذاشتیم  سر  پشت  که  مسابقاتی  در 
زود خود را مهیای حضور در مسابقات کرده و 
حداقل دو ماه قبل از شروع لیگ تمرینات خود 
را شروع کرده بودند ولی تیم فولاد هرمزگان 

بازیکنان  و  تشکیل شد  در عرض یک هفته 
هماهنگی لازم را نداشتند.وی ادامه داد: در نیم 
با ضعف دروازه بانی  اینکه  با وجود  اول  فصل 
مواجه بودیم، نتوانستیم جواب خوبی بگیریم 
ولی در نیم فصل دوم علی رغم پیشرفت سایر 
تیم ها نتایج قابل قبول تری رقم خورد.محمد 
خانی بیان کرد: نظر شخصی ام این است که 
جوانان و نوجوانانی که در تیم ها هستند، باید 
در کنار بازیکنان بزرگ کسب تجربه کنند و 
تمریناتشان را انجام دهند تا بتوانند به آن هدف 
اصلی که می خواهند برسند، چرا که نیروی 
از  از لحاظ اخلاقی و هم  نیاز دارد هم  جوان 
لحاظ تکنیکی و تاکتیکی از بازیکنان با تجربه 
بانوان  هندبال  تیم  کند.سرمربی  برداری  الگو 
فولاد هرمزگان خاطرنشان کرد: نتایج نیم فصل 
دوم تا آخرین لحظه برای ما مشخص نبود که 
چه تیم هایی راهی پلی آف می شوند چرا که 

امتیاز ها فاصله  رقابت ها بسیار نزدیک بود و 
کمی را با هم داشتند.وی افزود: در سال های 
گذشته این رقابت را نمی دیدیم و این نشانه 
پیشرفت هندبال ایران و کار کردن بسیار خوب 
مربیان است، چرا که هرچه لیگ جلوتر می رود 
پیشرفته تر و سطح بالاتر می شود و در نتیجه ما 
می بینیم که در تیم های ملی امتیازات خوبی در 
حال کسب شدن است.محمد خانی در خصوص 
مرحله  به  هرمزگان  فولاد  تیم  نکردن  صعود 
پلی آف، گفت: کسب نکردن امتیاز در بازی آخر 
نیم فصل اول گریبانمان را در نیم فصل دوم 
گرفت و در بازی آخر اتفاقی که منجر به صعود 
ما می شد، رخ نداد، در بازی آخر با تیم قزوین 
که تیم بسیار خوبی بود، توانستیم امتیاز قابل 
قبولی را کسب کنیم ولی متاسفانه به دلیل این 
که دو امتیاز را در نیم فصل اول از دست داده 

بودیم نتوانستیم به مرحله آخر  راه پیدا کنیم.

چوب عدم نتیجه گیری در نیم فصل نخست را خوردیم

پس از به پایان رسیدن  مسابقات دور مقدماتی 
و معرفی هشت تیم راه یافته به مرحله حذفی 
مسابقات این مرحله هم انجام شد و جهار تیم 
اولین  در  شدند.  مشخص  نهایی  نیمه  مرحله 
بازی مرحله حذفی تیم های شهرداری منطقه 
سه  و حمل و نقل با هم رقابت کردند که در 
پایان تیم شهرداری منطقه سه با نتیجه سه بر 
دو حریف خود را شکست داد. در دومین بازی 
با  نشانی  آتش  و  تیم سامان دهی مشاغل  دو 

بازی کردند که تیم سامان دهی مشاغل  هم 
قهرمانی  مدعیان  از  نشانی  آتش  گل  یک  با 
تیم  حذفی  بازی  سومین  در  داد.  شکست  را 
خوب  کامبک  یک  در  بندرعباس  شهرداری 
چهار بر دو شهرداری منطقه دو را از از پیش 
رو برداشت. در این بازی تیم شهرداری منطقه 
بود  پیش  مرکزی  شهرداری  از  گل  دو  با  دو 
تیم زرد پوش شهرداری مرکزی  پایان  اما در 
چهار بر دو به برتری رسید تا سومین تیم صعود 
کننده به به مرحله نیمه نهایی باشد. در آخرین 
بازی مرحله حذفی تیم های سازمان فرهنگی 
دیدار  به  بندرعباس  شهرداری  ورزشی  هنری 
تیم شهرداری  شهرداری منطقه یک رفت که 
منطقه یک با نتیجه دو بر یک بازی را به سود 
خود به پایان برد تا چهره چهارمین تیم مرحله 
نیمه نهایی هم مشخص شود . در مرحله نیمه 
نهایی نیز  تیم شهرداری مرکزی با شهرداری 

منطقه یک،شهرداری منطقه سه به مصاف تیم  
ساماندهی مشاغل خواهد رفت. پس از برگزاری 
مسابقات این مرحله چهره  تیم های فینالیست 
و رده بندی معلوم خواهد شد. پانزدهمین دوره 
جام  بندرعباس  شهرداری  کارکنان  فوتسال  
رمضان یادواره شهید آرمان علی وردی با حضور 
14 تیم در سه گروه در سالن شهدای دو راهی 
ایسینی در حال برگزاری است.  در این دوره از 
مسابقات 14 تیم در سه گروه ، دو گروه پنج و 
یک گروه چهار تیمی با هم به رقابت می پردازند. 
سه،  منطقه  شهرداری  های  تیم  اول  گروه  در 
شهرداری منطقه دو، سازمان فرهنگی ورزشی، 
تیم  دوم  گروه  در  اجرائیات،  و  عمران  سازمان 
های شهرداری منطقه یک،   آتش نشانی،  حمل 
و نقل ، سازمان پسماند و ممیزی و در گروه سوم 
مشاغل،  سازمان  مرکزی،  شهرداری  های  تیم 

تخلفات و مرکز اسناد با هم رقابت می کنند.

شهرداری مرکزی با کامبک زیبا به نیمه نهایی رسید
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تجلیل از شرکت فولاد هرمزگان در جشنواره امتنان از کارگران

نجمه شمس الدینی - در سی و چهارمین جشنواره امتنان از کارگران، 
فولاد  شرکت  از  هرمزگان،  استان  نمونه  واحد  و  نخبه  کار  گروه های 
هرمزگان به عنوان کارفرمای پیشرو در ورزش کارگری و کمیته برتر 
حفاظت فنی و بهداشت کار استان تجلیل شد به مناسبت هفته کار و 
کارگر، سی و چهارمین جشنواره امتنان از کارگران، گروه های کار نخبه و 
واحد نمونه استان هرمزگان با حضور مهدی دوستی، استاندار هرمزگان، 
اسلامی،  شورای  مجلس  در  بندرعباس  مردم  نماینده  مرادی،  احمد 
مجتبی معین وزیری، مدیرکل کار، تعاون و رفاه اجتماعی، اباذر سالاری، 
فرمانده سپاه امام سجاد )ع( استان هرمزگان و جمعی از مسئولان استانی 
و کشور در بندرعباس برگزار شد.در این جشنواره به دلیل عملکرد قابل 
تحسین شرکت فولاد هرمزگان در زمینه حمایت از ورزش کارگری، 
و  سپاس  لوح  هرمزگان  فولاد  شرکت  مدیرعامل  معروفخانی،  عطاالله 
تندیس کارفرمای برتر و کمیته برتر حفاظت فنی و بهداشت کار استان 
را از مهدی دوستی دریافت کرد.جشنواره امتنان در راستای شکوفایی 
جامعه کارگری و افزایش بهره وری، نیروی خلاق و نوآور، هر سال در 
هفته کار و کارگر با هدف تجلیل و قدردانی از نخبگان جامعه هدف، 
به منظور شناسایی و الگوسازی کارگران نمونه و تبیین ابعاد فرهنگی 
حوزه کارگری و همچنین کارفرمایان منتخب در حوزه مختلف همچون 

فرهنگی، ورزشی، ایمنی و... برگزار می شود.
تیم  و  نمونه  کارکنان  از  تقدیر مدیرعامل فولاد هرمزگان 

فوتبال ۶ نفره
فولاد  شرکت  مدیران  و  معاونان  مدیرعامل،  حضور  با  مراسمی  طی 
هرمزگان از 4 نفر از کارگران نمونه استانی فولاد هرمزگان و همچنین 
تیم فوتبال 6 نفره فولاد هرمزگان که در مسابقات شرکت های کارگری 
دنیا در مسکو مقام قهرمانی را کسب کرده بود، تقدیر شد. در این مراسم 
عطاالله معروفخانی با اشاره به افتخارآفرینی های تیم های ورزشی شرکت 
فولاد هرمزگان در چند ماه اخیر در مسابقات ملی و بین المللی بیان کرد: 
شرکت فولاد هرمزگان برای افزایش نشاط عمومی در جامعه به ویژه 
استان هرمزگان، توجه به ورزش را در قالب مسئولیت های اجتماعی در 
دستور کار قرار داده است که این توجهات باعث شده از سال گذشته 
شرکت  ورزشی  تیم های  برای  بین المللی  و  ملی  عنوان   ۳۵ تاکنون 
کسب گردد. اخیرا نیز تیم فوتبال 6 نفره توانست در مسابقات کارگری 
شرکت های دنیا در مسکو مقام قهرمانی را به دست آورد. بدون شک 
این قهرمانی مایه سرافرازی کشور ما و نیز شرکت فولاد هرمزگان در 
کشور و مایه خوشحالی مردم استان هرمزگان به ویژه کارکنان و کارگران 
شرکت فولاد هرمزگان شده است.وی در ادامه به سایر موفقیت های فولاد 
هرمزگان در زمینه های علمی و کسب جوایز متعدد توسط کارکنان 
فولاد هرمزگان در جشنواره های گوناگون اشاره کرد و از همت و تلاش 
و کار تیمی آنان قدردانی کرد.در پایان این مراسم، مدیرعامل شرکت 
به همراه معاونان با اهدای لوح سپاس از اعضای تیم 6 نفره فوتبال و 
همچنین تیم 4 نفره فولا د هرمزگان که با ساخت پایلوت بازیافت و 
تبدیل غشاهای مستعمل آب شیرین کن های اسمز معکوس )RO( به 
غشا های متخلخل اولترافیلتراسیون )UF( به عنوان نمونه استانی در 

بخش صنعت انتخاب شده بودند تقدیر و تشکر کرد.
ثبت بهترین عملکرد در تاریخ فعالیت فولاد هرمزگان

سید اصغر مدنی، معاون بهره برداری شرکت فولاد هرمزگان گفت : سال 
گذشته برای همه فولادسازان کشور به دشواری گذشت، چراکه همه با 
محدودیت های برق و گاز مواجه و دچار کمبود شدند. بااین وجود در 
شرکت فولاد هرمزگان تصمیم گرفتیم با بهره وری بالاتر در ماه های بدون 
کمبود انرژی، کاهش تولید ناشی از کمبود را جبران کنیم.تمام تلاش 
خود را برای عبور از ظرفیت اسمی انجام دادیم و خوشبختانه با ثبت 

پنج رکورد ماهانه در تولید تختال و یک رکورد ماهانه در تولید آهن 
اسفنجی، بخشی از کاهش تولید جبران شد. رکوردشکنی های مذکور در 
تولید تختال باعث شد ۳۸ هزار تن بالاتر از ظرفیت اسمی تولید کنیم 
و به تبع آن 1۷ هزار تن رکورد قبلی سالانه که یک میلیون و ۵۲1 هزار 
تن بود را ارتقا بخشیم.معاون بهره برداری شرکت فولاد هرمزگان افزود 
: در سال 1401 با توجه به وخیم شدن وضعیت تأمین برق به ویژه در 
تابستان، پارامترهایی را برای افزایش میزان تولید انتخاب کردیم تا با 
حداقل توقف مواجه شویم. به طور مثال یکی از عوامل اصلی افزایش 
تولید، اجرای طرح جمع آوری سرباره گرم فولادسازی بود که از سوی 
از همکاران پیشنهاد شد و این موضوع عامل مهمی بود که به  یکی 
کاهش توقف ناشی از جمع آوری سرباره انجامید. دیگر عامل مهم پروژه 
کاهش مصرف قراضه بود که در سال های قبل تعریف شد. با اجرای دو 
پروژه یادشده توانستیم زمان تخلیه تا تخلیه کوره را به طور قابل توجهی 
کاهش دهیم و تعداد ذوب بیشتری را از کوره بگیریم تا با ثبت رکوردهای 
روزانه و ماهانه، درنهایت به رکورد سالانه دست پیدا کنیم.مدنی تصریح 
کرد : هنگامی که در احیا مستقیم قصد افزایش کیفیت را داشته باشیم، 
باید در تنظیمات تولید دقت زیادی به خرج دهیم. البته ممکن است 
اندکی کاهش تناژ تولید رخ دهد اما با افزایش کیفیت آهن اسفنجی 
می توان به فولادسازی در جهت افزایش تولید کمک کرد و با افزایش 
متالیزاسیون آهن اسفنجی می توان کمک زیادی به افزایش تولید در 
فولادسازی داشت.واحدهای احیا مستقیم و فولادسازی دست به دست 
هم دادند تا در اسفندماه به بالاترین میزان تولید برسیم. در اسفندماه 
تولید 1۵۳ هزار تن  به  توانستیم  بود،  سال 1401 که ۲۹ روز کاری 
تختال دست یابیم. این در حالی است که فروردین ماه همان سال با ۳1 
روز کاری، 1۵0 هزار تن تختال تولید کردیم. این یعنی می توانیم در 
همین بازه زمانی یعنی ۳1 روز کاری در یک ماه، بیش از 160 هزار 
تن تختال تولید کنیم و بیشترین میزان تولید ماهانه شرکت ثبت شود.

درصورتی که توقفات تولید و محدودیت های برق و گاز به میزان سال 
1401 باشند، برنامه ریزی کرده ایم که در سال 140۲، یک میلیون و ۵۵0 

هزار تن تختال تولید کنیم.
فولاد  اولویت های  از  تحقیقاتی  فعالیت های  گسترش 

هرمزگان 
و  طراحی  متالورژی،  واحد  فعالیت های  خصوص  در  زارع  شاهین 
توسعه محصولات، بیان کرد: شرکت فولاد هرمزگان به عنوان یکی از 
دانش بنیان  با شرکت های  ارتباط  نوآوری،  پیشرو در عرصه  بنگاه های 
و تولید محصولات نوین فولادی به صورت عملی به شعار دانش بنیان 
بودن پایبند بوده است و توانست در سال 1401 اقدامات متعددی را 
صورت دهد. مدیریت متالورژی، طراحی و توسعه محصولات، واحدهای 
تحقیق و توسعه، خدمات فنی مشتریان و طراحی و توسعه محصولات 
واحد در  فولاد هرمزگان دربر می گیرد که خوشبختانه هر سه  را در 
سال 1401 فعال بودند و توانستند در رابطه با مأموریت و وظایف خود 
دستاوردهای قابل توجهی داشته باشند. ضمن اینکه این واحد برای سال 
جاری نیز برنامه های متعددی را در نظر دارد.وی با اشاره به اقدامات و 
دستاوردهای واحد تحقیق و توسعه در سال 1401، عنوان کرد: کسب 
عنوان برتر تحقیق و توسعه، بازنگری و بهبود سامانه مدیریت مستندات 
پروژه های پژوهش )RDM(، بازنگری و بهبود سامانه مدیریت پروژه های 
مراکز  و  دانشگاه ها  با  پژوهشی  قرارداد  عقد   ،)RDEPM( پژوهشی 
پژوهشی استان هرمزگان، راه اندازی طرح به کارگیری دانشجویان برتر 
دانشگاه های طرف قرارداد )طرح پیش رانش دانشجویان نخبه دانشگاه ها(، 
اقتصاد چرخشی در شرکت فولاد  ارزیابی مدل  تعریف پروژه بررسی، 
هرمزگان، تدوین خط مشی و گردش کارها و دستورالعمل های مدیریت 

تکنولوژی و برگزاری کلاس ها و کارگاه های تخصصی جهت دانش آموزان 
رشته متالورژی هنرستان شهید احترامی از اقدامات و دستاوردهای این 
مدیریت بوده است. مدیر متالورژی، طراحی و توسعه محصولات شرکت 
فولاد هرمزگان به اهداف این واحد در سال جاری نیز اشاره کرد و افزود: 
برای این واحد در نظر داریم برنامه ها و اقداماتی همچون تعریف ۳۲ 
پروژه پژوهشی جدید، اجرای نظام مالکیت فکری در واحدهای فنی و 
عملیاتی شرکت فولاد هرمزگان، مطالعه و پژوهش در راستای شناسایی 
پتانسیل های استفاده از سرباره کوره های قوس الکتریک شرکت فولاد 
هرمزگان در استان هرمزگان، اعمال پوشش سرامیکی صفحات مسی 
مورداستفاده در قالب ریخته گری جهت افزایش عمر و کاهش عیوب 
اسلب های تولیدی، بازنگری گردش کارها و دستورالعمل های مدیریت 
تکنولوژی )10 گردش کار و 4 دستورالعمل(، طراحی و ایجاد سیستم 
هرمزگان،  فولاد  شرکت  در  تکنولوژی  مدیریت  کامل  اجرای  جهت 
آموزش تخصصی و بازدید از شرکت های موفق در زمینه اجرای مدیریت 
مدیریت  اجرای  مارکینگ،  بنچ  جهت  چرخشی  اقتصاد  و  تکنولوژی 
)احیاء،  هرمزگان  فولاد  عملیاتی  و  تخصصی  واحدهای  در  تکنولوژی 
فولادسازی، انرژی، سیالات، ریخته گری( و اجرای مدل 6R در اقتصاد 
چرخشی در شرکت فولاد هرمزگان و بومی سازی آن در صنعت فولاد 

را در نظر گرفته ایم.
صرفه جویی 75 هزار دلاری در فولاد هرمزگان

کارشناس بومی سازی و مهندسی قطعات و تجهیزات فولاد هرمزگان 
پیت  اسکیل  پمپ  الکتروموتور  موفقیت آمیز  بومی سازی  با  گفت: 
ریخته گری در فولاد هرمزگان، حدود ۷۵ هزار دلار صرفه جویی ارزی 
حاصل شد.محسن سلیمانی بیان کرد: بر اساس برنامه های تکلیف شده 
به واحد بومی سازی در راستای اهداف استراتژیک سازمان و بر طبق 
روند بومی سازی جهت تأمین قطعات و تجهیزات استراتژیک که تأمین 
آن ها میسر نیست و ارزبری زیادی برای سازمان و کشور دارد، بر آن 
شدیم که الکتروموتور پمپ اسکیل پیت ریخته گری که توان آن ۲00 
کیلووات و در رده الکتروموتورهای MV و از نوع عمود کار است را توسط 
صنعتگران توانای داخلی بومی سازی کنیم.وی افزود: پس از بررسی های 
صورت گرفته در این خصوص، سازندگان توانا را شناسایی و روند استعلام 
به  توجه  با  کردیم.  شروع  سال 1401  خردادماه  در  را  آن  ساخت  و 
حساسیت این الکتروموتور در روند تولید، پس از ابلاغ سفارش به سازنده 
از مراحل ساخت آن بازدید به عمل آمد و تست های نهایی الکتروموتور در 
کارخانه سازنده انجام شد و مورد تأیید قرار گرفت.کارشناس بومی سازی 
و مهندسی قطعات و تجهیزات فولاد هرمزگان خاطرنشان کرد: در روند 
بومی سازی جهت حصول اطمینان بیشتر از عملکرد تجهیز، تأیید نهایی 
آن منوط به تست گرم تجهیز در محل اصلی خود است که این امر نیز با 
همکاری واحد تعمیرات ریخته گری در تاریخ ۲4 اسفند 1401 با حضور 
نماینده سازنده صورت پذیرفت و تست عملکردی این الکتروموتور با 
موفقیت انجام شد. شایان ذکر است از محل بومی سازی این الکتروموتور 

مبلغ ۷۵ هزار دلار صرفه جویی ارزی محقق شد.
تعهد کارکنان به کار سالم و ایمن شایسته تکریم است 

هومن پورامینی بیان کرد: هدف اصلی واحد نگهداری و تعمیرات احیا 
مستقیم، حفظ آماده به کاری تجهیزات است. این مهم با انجام بازدیدها 
صورت  برنامه ریزی شده  تعمیرات  همچنین  و  دوره ای  سرویس های  و 
می گیرد تا با به حداقل رساندن خرابی تجهیزات و توقفات شرایط را 
برای تولید آهن اسفنجی با کیفیت و کمیت مطلوب و حداکثر بهره وری 
فراهم نماییم.وی با اشاره به مخاطراتی که در انجام فعالیت های تعمیراتی 
وجود دارد، عنوان کرد: به طورکلی، در فرایند احیا مستقیم از گاز متان 
برای احیای سنگ آهن به آهن اسفنجی استفاده می شود. ازآنجایی که در 

این فرایند دمای گاز بسیار بالا بوده و شرایط خاص خود را دارد، کارکنان 
تعمیرات واحد احیا باید در ایمنی بالا به کار خود همت گمارند.رئیس 
نگهداری و تعمیرات احیا مستقیم شرکت فولاد هرمزگان اضافه کرد: 
علاوه بر موارد فوق برخی فعالیت های این واحد به ناچار باید در ارتفاع 
نسبتاً بالا انجام شوند. به عنوان مثال فعالیت های تعمیراتی نظیر تعویض 
اختاپوسی کوره در ارتفاعی نزدیک به ۷0 متر صورت می گیرد که این 
کار نیاز به داربست بندی و به کارگیری جرثقیل های سنگین دارد. بنابراین 
بسیار ضروری است تا ریسک های این گونه فعالیت ها را شناسایی کرده 
و بر الزامات و استاندارهای ایمنی کار در ارتفاع و استفاده از تجهیزات 
بالابر اشراف داشته باشیم.پورامینی ادامه داد: از طرفی واحد احیا مستقیم 
در یک فضای روباز قرار دارد و با توجه به شرایط آب و هوایی استان 
هرمزگان، برای انجام فعالیت های تعمیراتی در فصل تابستان، گرما و 
شرجی بودن هوا نیز به شرایط سخت محیط کار پرسنل اضافه شده که 
این مسئله می تواند مخاطراتی همچون گرمازدگی را به همراه داشته 
باشد. این ریسک ها به ویژه در کنار تجهیزاتی مانند ریکوپراتور، ریفرمر 
و کوره که دمایی بسیار بالا )تا 1100 درجه سانتی گراد( دارند، بیشتر 
خواهد بود و کارکنان باید اطراف این تجهیزات داغ و در هوایی بسیار 
گرم و طاقت فرسا فعالیت های تعمیراتی را انجام دهد.رئیس نگهداری و 
تعمیرات احیا مستقیم شرکت فولاد هرمزگان خاطرنشان کرد: در این 
واحد طی چند سال گذشته با توجه به گردش کار ارزیابی ریسک، ابتدا 
تلاش کردیم تا با برگزاری جلسات آموزشی با کارکنان واحد ماهیت کار 
و اهمیت ارزیابی ریسک را برای آن ها تشریح کنیم. در گام بعدی تمام 
فعالیت هایی که در سایت انجام می دهیم را لیست کردیم. همچنین با 
کمک کارکنان عملیاتی و درگیر در سایت و همچنین کارشناسان ایمنی، 
توانستیم ریسک های هر مرحله را از دیدگاه افراد اجرایی شناسایی و به 
سه دسته ریسک های پایین، متوسط و بالا تقسیم بندی کنیم. سپس با 
جمع بندی این ریسک ها و تجزیه وتحلیل آن ها، شروع به تعریف اقدامات 
اصلاحی در جهت کاهش ریسک کار کردیم.وی ادامه داد: در بخش هایی 
که افراد باید در ارتفاع بالا فعالیت می کردند و خطر سقوط از ارتفاع وجود 
داشت، تا حد امکان سکوهای ثابت تعبیه شد تا نیازی به حضور جرثقیل 
یا داربست بندی به طور موقت نباشد.  همچنین در مکان هایی که افراد 
در معرض گاز قرار داشتند، تجهیزاتی مانند ماسک، لباس و تجهیزات 
هوارسان تهیه شد تا در صورت لزوم ضمن استفاده از آن ها بروز خطر و 
پذیرفتن هرگونه ریسک را به حداقل برسانیم.پورامینی با اشاره به دیگر 
اقدام این واحد، تصریح کرد: در هرماه با کمک کارکنان و نماینده واحد 
ایمنی از نقاط مختلف سایت بازدید انجام می شود. طی این بازدید نقاط 
حادثه خیز و نقاطی که ازنظر ایمنی مغایرتی وجود دارد، شناسایی و 
لیست می شوند. سپس برای آن ها اقدام تعریف می کنیم و تلاش خواهیم 
کرد برای رفع این مغایرت ها از خود کارکنان بهره بگیریم تا علاوه بر اینکه 
کارکنان در بطن موضوع قرار گیرند، به مرور اهمیت و ایمنی در کار نیز 
برای آن ها نهادینه شود.رئیس نگهداری و تعمیرات احیا مستقیم شرکت 
فولاد هرمزگان در پایان با اشاره به همکاری صمیمانه کارکنان این واحد 
در جهت رفع مغایرت ها و ارتقای شرایط ایمنی کار و نیز کسب رتبه دوم 
ایمنی فولاد هرمزگان در سال 1401، تأکید کرد: کسب رتبه دوم ایمنی 
در فولاد هرمزگان بدون کمک کارکنان و همکاری آن ها امکان پذیر نبود و 
تمام زحمات این واحد بر دوش کارکنان است. تعهد کارکنان به کار سالم 
و ایمن و جا افتادن فرهنگ ایمنی برای آن ها باعث می شود هیچ گونه 
حادثه قابل توجهی برای همکاران رخ ندهد. از کارکنان واحد و همچنین 
مدیریت احیا مستقیم و معاون بهره برداری نیز صمیمانه تشکر می کنم. 
امیدواریم بتوانیم با همین رویه، بدون حادثه پیش برویم و شاهد بهترین 

عملکرد در راستای تحقق اهداف سازمان باشیم.


